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временното правител-
ство спретна поредна чист-
ка. този път неин обект ста-
на комисията за защита на 
потребителите. Министрите 
на президента Радев са под-
менили изцяло нейния със-
тав, става ясно от съобщение 

на досегашните членове на 
кЗП. Освободени са предсе-
дателят иван Френкев и чле-
новете николай Мравов и 
велина великова. на тяхно 
място за председател на кЗП 
е назначен стоил Алипиев, а 
за членове - Ангел Джалев и 

константин Арабаджиев.
Действията на прави-

телството са груба намеса в 
независимостта на контрол-
ните органи, коментира за 
ДУМА иван Френкев. той 
определи служебния иконо-
мически министър никола 

стоянов като лъжец заради 
твърденията му, че в кЗП 
се назначават “калинки”, а 
самият Френкев заел място-
то незаконно, защото нямал 
необходимата диплома.

Нулев 
КПД

ДиаНа Чаушева
с 4 НаграДи
от „КоНцертиНо
Прага”

90% се страхуват от ръста На цеНите

служебната власт 
подмени КЗП
Правителствотогрубосемесивнезависимостта
наконтролнитеоргани,твърдиИванФренкев
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Голям процент от българите приемат като опасност недостига на газ 
и отопление, показва проучване на “Галъп” за тревогите на хората през 
последния месец.

о повод дискусията заради нова-
та наредба за работното време, по-
чивките и отпуските се оказва (кол-
ко неочаквано!), че страната ни не 
спазвала европейската директива за 
организацията на работното време 
(стр. 4). конкретно става въпрос за 
сумираното изчисляване на работ-
ното време. това е вид отчитане на 
работното време, което обикновено 
се прилага при работа на смени, но у 
нас масово се използва за прикрива-
не на извънреден труд във всякакви 
сектори. А такова отчитане би тряб-
вало да е възможно само за произ-
водства с непрекъсваем режим на 
работа - болници, енергетика, вик 
и т.н. Освен това по еврорегламент 
работните часове не трябвало да 
надхвърлят 52 седмично, докато у 
нас са с 4 повече - 56, още отпреди 
влизането ни в ес.

именно тези, меко казано, не-
редности, каквито се наблюдават в 
много сектори на икономиката, са 
причина за недоволството на син-
дикатите, които сега правят едно-
месечни протести. нека припом-
ним, че промените е трябвало да 
бъдат направени отдавна от ГеРБ, 
но това не е свършено. и пробле-
мът брадясва.

като контрапункт на секторите, 
в които масово се налага извънреден 
труд, е армията от държавни служи-
тели. Голяма част от които получа-
ват заплати буквално за нищо.

П

вкаДър

снимкимосв

250 изхвърлени варела с химикали бяха открити в три столични района - “Искър”, 
“Панчарево” и “Кремиковци”. Експерти взеха проби за анализ на съдържанието им
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Мая ЙОВАНОВСКА

Стр. 6

МажД алгафари
За ПриЧиНите
За КриЗата
с МиграНтите

ПлащаМе 
За беЗДействието 
На общиНата в 
„тоПлофиКация софия”

борислав гуцаНов:
НеЗабавНи Преговори 
с „гаЗПроМ” и НорМалНи 
отНошеНия с русия
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Близо 90% от българите смятат като 
реална опасност увеличението на цени-
те да стане прекомерно. това показват 
данните на “Галъп интернешънъл бол-
кан” от изследване на страховете и тре-
вогите на българите. Агенцията опитва 
да обобщи отношението към основните 
опасности - дали и доколко българското 
общество ги приема като реални. Оказва 
се, че страховете са налице и като че ли 
българите са заживели с тях. Опасности 
като потенциален недостиг на газ и ото-
пление се смятат за реални от близо 80% 

от българите. За хората е проблем и трай-
ната политическа нестабилност в страна-
та. Голям процент от тях се страхуват от 
недостиг на електричество. 

Над 70% се подготвят за нова миг-
рантска вълна, но този върпос не стои с 
такава острота, както въпросите за жиз-
нения стандарт. дори задълбочаването на 
войната в Украйна, макар да се споделя 
като реална опасност в мнозинство от 
случаите, не изпъква в такава степен като 
реален страх, както въпросите на ежедне-
вието, коментират от “Галъп”. според 

експертите българското общество не ос-
ъзнава в достатъчна степен и опасността 
страната ни на практика да ревизира по-
зициите си спрямо Запада. структурата 
на отговорите по този въпрос показва и 
неразбиране на проблема.

въпросите с цените доминират в ма-
совото съзнание у нас. Коронавирусът 
изглежда вече не плаши българите, както 
някога. 

Най-тревожни по материалните въ-
проси са хората на по-висока възраст и с 
по-ниски доходи. това е и в пряка връзка 

с партийните пристрастия. по въпроси 
като отношенията на България със Запа-
да или коронавируса, наред с не особено 
високата обществена възбудимост, личи 
и подчертан негативизъм сред партии с 
по-радикални и критични към Запада по-
зиции.

От “Галъп” обобщават, че всички 
електорати у нас са единодушни в очак-
ването на политическа нестабилност, на 
като че ли най-много държат на тази тема 
привържениците на по-старите партии на 
политическия терен. 

“в следващото Народно събрание и управление на страната ще 
работим съвместно с местната власт община Баните да бъде водеща 
целогодишна туристическа дестинация в областта. Ще подкрепим на-
стоящите земеделски стопанства и ще съдействаме за създаване на мал-
ки и средни фамилни ферми. Ще настояваме за бързо завършване на 
републиканската пътната отсечка Загражден-Белица и подобряване на 
транспортната свързаност”, заяви водачът на листата на Бсп в смолян 
емил Хумчев. той, заедно с колегите от листата на “Бсп за България” 
севдалин Хъшинов, даниела Хаджиева, Николина марвакова и Бойко 
моллов, се срещна с хора от всички населени места в общината и усети 
родопското гостоприемство и енергия.

Бсп е за държавна подкрепа за развитие на самодейните читалищни 
състави, съхраняващи традициите и популяризиращи родопското кул-
турно богатство, поясни Хумчев. “На връх “свобода” в Баните пого-
ворихме за това какво успяхме да постигнем за седем месеца в упра-
влението и за това какво предстои. Хората са изключително доволни 
от качеството на продължаващия ремонт на пътя Баните-соколовци и 
очакват с нетърпение неговото завършване”, коментира той.

Водачът на листата на "БСП за България" във Враца Атанас Зафиров се срещна  
с жители на селата Ракево, Градешница и Добруша, община Криводол

Галъп:

90% от българите се 
страхуват от ръста на цените
Голямпроцентотхоратаприематкатоопасностнедостиганагазиотопление

ЕмилХумчЕв:

Ще работим за развитието 
на населените места в Смолян

“Хората одобряват въвежда-
нето на таван на цените и предло-
жените от Бсп мерки и казват, че 
това ще е реална помощ за излиза-
не от кризата”,  заяви водачът на 
листата на Бсп в пловдив-област 
веска Ненчева след поредица от 
срещи в Хисар, Раковски и Бело-
зем. с нея бяха колегите й от лис-
тата на Бсп и местни кандидати 
стефан марушкин, Георги Киков, 
симеон Иванов.

“Нашите предложения, които 
трябва да се изпълнят след 2 ок-
томври, за да имаме социална и 
сигурна държава, включват още 
изземане на свръхпечалбите на 
енергийните дружества и спра-
ведливото им разпределяне на 
домакинства и фирми. също така 
училища, болници, общини да се 
върнат на регулирания пазар на 
енергия”, посочи веска Ненчева.

тя изрази удовлетвореност, че 
среща сериозна подкрепа за пред-
ложението на Бсп да се въведат 
безплатни лекарства за деца до 14 
г., както и да се осигурят безплат-
ни учебници до 12 клас.

вЕскаНЕНчЕва:

За работеща икономика и съдебна система на-
стояват кандидатите за народни представители от 
Бсп в стара Загора пламен Караджов и във вели-
ко търново Бисерка Божкова. 

"За да има приходи и да можем да изпълня-
ваме нашата социална програма, трябва да има 
работеща икономика. Бизнесът се нуждае от спо-
койствие, сигурност и постоянство. Нуждаят се 
да бъдат подкрепени и с мерки за подкрепа. мяр-
ката за помагането с цената на електроенергията 
трябва да бъде продължена. трябва да се въведе 
и мораториум върху цената на газа", коментира 
пламен Караджов. той бе категоричен, че държа-
вата трябва да подпомогне и работещите, както 
и да вдигне минималната работна заплата и да се 
въведе необлагаем минимум. 

За промени в съдебната система настоява 
юристката Бисерка Божкова от листата на Бсп във 
велико търново. според нея до момента Бсп е 
партията, която е направила нещо реално в поло-
жителна посока в тази сфера. "всеки човек трябва 
да има достъп до правосъдие. За целта са нужни 
дебат и решителни промени за размера на държав-
ните такси, които плащат гражданите и  бизнеса по 
граждански, търговски и административни дела", 
коментира тя. според Божкова е важно да се по-
веде битка с корупцията на всички фронтове - не 
само в съдебната система, но и в администрацията, 
както и при конкурсните назначения.

Социалисти искат 
работеща икономика 
и съдебна система

Хората ни подкрепят 
за таван на цените
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10 решения за първите 100 дни

1.Дасеналожитаваннацените.
2. Да се изземат свръх печалби-

те на енергийните дружества и да
се преразпределят справедливо на
домакинстваифирми.

3.Училища,болници,общинида
се върнат на регулирания пазар на
енергия.

4. Да продължи подкрепата на
бизнесазатока.

5. Да се увеличи минималната
работна заплата на половината от
средната.

6. Да се въведе необлагаем ми-
нимум на размера на прага на бед-
ността. 

7.Дасевъведатбезплатнилекар-
ствазадецадо14години. 

8.Дасеосигурятбезплатниучеб-
ницидо12клас.

9.Дасеприемеопределениетоза
енергийноиводнобедниидаимсе
отпуснесоциалнаподкрепа.

10.Дасепреизчислятпенсиитеи
да се увеличи вдовишката надбав-
ка.

Българияимануждаотстабилноуправление,коетодавземеспешни
меркизазимата.БСПеготовас10конкретнирешениязапървите
100днинаправителството,коитосавподкрепанасемействата,
децата,младите,работниците,пенсионеритеиикономиката.

За твърд контрол на спеку-
лата и таван на цените се обяви 
водачът на листата на “бсп за 
българия” в ловеч вяра еми-
лова. според нея в момента 
няма контрол и цените скачат. 

На фона на данните за поскъп-
ването на хляба вяра емилова 
припомни мярката на бсп за 
0% ддс за хляба, с което цена-
та на хляба е задържана да не се 
вдига.

тя отново припомни, че от 
бсп са изпълнили обещания-
та си и социалистите с чисто 
лице се явяват пред хората. 
Освен десетте мерки, които 
предлагат за овладяване на 

инфлацията, от партията имат 
и разработена програма, която 
е насочена както към пенси-
онерите, така и към младите 
хора. “Затова и нашият фокус 
е предимно стабилна иконо-
мика и повече социални мерки 
за българските граждани”, по-
сочи емилова. 

в икономическата сфера 
от левицата ще продължават 
да настояват за компенсации на 
фирмите за цените на тока, как-
то и за програма за компенса-
ции на цената на газа. Осигуря-
ване на евтини и гарантирани 
доставки на газ, включително 
и подновяване на преговорите 
с “газпром”, са сред останали-
те предложения на левицата.

Кандидат-депутатът от 
“бсп за българия” обясни, че 
социалните мерки, приети до 
този момент, се дължат на ця-
лото правителство, но те са се 
осъществили благодарение на 
бсп. “Хората знаят кой до-

сега се е борил за социалната 
политика. те казват, че бсп е 
социалният стълб и основни-
ят стожер, който извоюва тези 
социални придобивки”, отбе-
ляза вяра емилова. Като още 
един приоритет на левицата тя 
изтъкна изграждането на аеЦ 
“белене”, което е изключител-
но важно за регионите ловеч и 
плевен.

Като по-важното за ло-
вешка област вяра емилова 
открои отварянето за целого-
дишна проходимост на прохо-
да троян-Кърнаре. бсп е пое-
ла инициативи за изграждане 
на спортна зала в троян, под-
помагане на спорта в ловеч, 
важно е да бъде довършена и 
автомагистрала “Хемус”, както 
и развитие на туризма заради 
забележителностите в региона.

вяра емилова призова бъл-
гарските граждани да излязат и 
да гласуват, за да има работе-
що правителство.

ВяраЕмилоВа:

нужен е контрол 
срещу спекулата
Българитезнаят,чеБСПесоциалниятстълб
иосновниятстожер,койтоизвоювасоциални
придобивки,заявиводачътналистата
на„БСПзаБългария”вловеч

“бсп е единствената партия, която си изпълнява обещания-
та, само при нас има пряка връзка между това за какво гласуват 
хората и какво получават след изборите”, каза водачът на листа-
та на “бсп за българия” в ямболския избирателен район Крис-
тиан вигенин в с. поляна.

 Цялата кандидатска листа се събра в родното село на най-
младия кандидат - 31-годишния драгоя драгоев. вигенин под-
черта, че последното управление е доказало, че написаното в 
програмите на бсп е това, което левицата защитава в парламента 
и макар и трудно го постига, и примерите за това са много - без-
платните детски градини, увеличеното майчинство през втората 
година, увеличените пенсии, по-голям необлагаем минимум за 
семействата с деца, увеличена минимална заплата и увеличение 
на разрешените ваучери за храна на месец.

вигенин призна, че най-важната за него длъжност, която е 
заемал досега, е, че от 2017 г. е бил народен представител от ям-
болска област, защото това му е давало възможност да решава 
реалните проблеми на хората от региона и да защитава техните 
интереси.

драгоя драгоев изтъкна, че последните години нищо не се е 
случило в с. поляна и ако хората искат да подобрят живота си, 
трябва да излязат да гласуват на 2 октомври. да подкрепят своя 
колега драгоя, който е професионален танцьор във Фолклорниян 
ансамбъл “тунджа”, бяха дошли и неговите колеги от ансамбъ-
ла. те изнесоха концерт на изпълнилите салона на читалището и 
донесоха много радост и надежда на жителите на село поляна.

“искрено вярвам, че бъл-
гария може да стане друга дър-
жава, но това е изключително 
трудно. Нашето правителство се 
опита да тръгне срещу установе-
ния десен икономически модел, 
който ни закотви с години да 
бъдем последни в ес по дохо-
ди и по развитие. и само опитът 

да се смени тази посока събуди 
такава олигархична жестокост и 
медийна бомбардировка, която 
не помним в новата ни история”. 
това заяви водачът на листата на 
“бсп за българия” в 14 мир в 
перник александър симов. той 
обърна внимание, че голяма част 
от тази медийна атака персонал-

но е била насочена срещу бсп, 
срещу лидера на партията и ми-
нистерството, която тя оглавя-
ваше. “Защото там се смени фи-
лософията, че държавата трябва 
да бъде помощник на хората, а 
не инструмент за обогатяване 
на определени хора”, подчерта 
симов. 

КриСтианВигЕнин:

БСп е единствената 
партия с изпълнени 
обещания

алЕКСандърСимоВ:

държавата трябва да бъде 
помощник на хората
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работното време в българия 
да е както в европейския съюз - 
до 52 часа седмично. За това на-
стоя вицепрезидентът на КНсб 
тодор Капитанов по време на на 
дискусионен форум, посветен на 
последните промени в Кодекса 
на труда. дискусията бе органи-
зирана от синдиката и Фондация 
“Фридрих еберт” - българия. 
според данните на синдиката 
работното време у нас е 56 часа 
седмично, а в ес максимумът е 
52 часа. все още в българия не 
е приведена регламентацията 
на сумираното изчисляване на 
работното време, съгласно евро-

пейските директиви и Конвенция 
на международната организа-
ция на труда, изтъкна Капита-
нов. по думите му то следва да 
се прилага само в производства 
с непрекъсваем режим на рабо-
та. Капитанов припомни, че в 
понеделник КНсб откри кампа-
ния за увеличаване на доходите 
и запазване на работните места. 
едно от исканията е спазване на 
законодателството и прилагане-
то на европейските рамки, с кои-
то българия е обвързана.

От синдиката коментираха 
по време на форума и промените 
в Кодекса на труда. Част от тях 

са свързани с балансирането на 
професионалните и семейни ан-
гажименти, други - с трудовите 
правоотношения.

Отпуската на баща (осино-
вител) за полагане на грижи за 
деца до 8-годишна възраст е в 
размер на два месеца и може да 
се ползва наведнъж или на час-
ти. бащата има право писмено 
да предложи на работодателя 
изменение за определено време 
на продължителността и раз-
пределението на работното му 
време, да премине към работа 
от разстояние и др. работници-
те или служителите, които се 

грижат за свои роднини поради 
сериозни медицински причини, 
имат право да предложат на ра-
ботодателя изменения в трудо-
вото отношение за определен 
период от време.

Когато срочният трудов 
договор е до 1 година, срокът 
за изпитване задължително се 
определя максимум до 1 ме-
сец. работодателят е длъжен да 
осигури информацията за ус-
ловията и реда за прекратяване 
на договора.

работодателят да даде инфор-
мация за осигурявани обучения, 
свързани с поддържане и повиша-

ване на професионалната квали-
фикация и подобряване на профе-
сионалните умения на конкретния 
служител, искат от КНсб.

От синдиката настояват да 
се даде дефиниция в Кодекса 
на труда за търговска тайна и 
конфликт на интереси. при пос-
тъпване на работа със сключва-
нето на трудов договор може да 
се въведе забрана за полагане 
на допълнителен труд при друг 
работодател. ако тази забрана 
бъде нарушена, работодателят 
може да има претенция към своя 
работник за нарушаване на раз-
поредби в трудовия договор. 

в българия има ле-
карства, които са де-
фицитни, заяви в те-
левизионно интервю 
председателят на асо-
циацията на собствени-
ците на аптеки Николай 
Костов. по думите му 
това може да се види 
в списъка на сайта на 
агенцията по лекарства-
та. по думите на Костов 
списъкът бил непълен, 
като за някои лекарства 
проблемът е сериозен, а 
за други предстои. Кос-

тов подчерта, че пазарът 
не е нормален от 2020 г., 
когато е имало ръст при 
определени препарати, 
а след това спад от 80% 
заради локдауна. “тази 
година имаше огромен 
ръст на обичайните ре-
спираторни заболявания 
заради загубения имуни-
тет и заради падналите 
маски, което улеснява 
заразяването”, отбеляза 
Костов. по думите му 
засега няма презапасява-
не с лекарства. въпреки 

това той даде пример със 
свещичките за висока 
температура, които може 
да свършат само за ден.

Над 250 лекарства в 
аптеки в германия не са 
налични, защото основни 
съставки се произвеждат 
в Китай и индия, а дос-
тавките са затруднени, 
заяви Костов и прогно-
зира, че този проблем 
ще дойде и у нас. Както 
е известно, около 40% 
от лекарствата се произ-
веждат в Китай.

Научни форуми, посветени на гоце 
делчев и македонските патриотични ор-
ганизации, се проведоха през последните 
дни в гоце делчев. Организатори на съ-
битието бяха институтът за исторически 
изследвания при българската академия на 
науките, македонският научен институт, 
община гоце делчев и Общинският исто-
рически музей в града. “през годините ние 
като представители на местната власт сме 
положили много усилия, за да бъде отбе-
лязвана паметта и делото на гоце делчев 
не само тук в района, но и в цялата страна. 
дълги години датите на неговото рождение 
и гибел не бяха част от националния исто-
рически календар, което за мен е необясни-
мо”, каза в своето приветствие кметът на 
община гоце делчев владимир москов. 

приветствия към присъстващите отправи-
ха Неврокопският митрополит серафим и 
проф. д-р георги Николов, председател на 
македонския научен институт.

сред темите на форума бяха “гоце дел-
чев и героите на илинденската епопея”, 
посветена на 150-та годишнина от рожде-
нието на героя и “100 години македонски 
политически/патриотични организации”. 
Културно-историческото наследство на 
института по история на българската еми-
грация в северна америка “илия тодоров 
гаджев” бе един от докладите. изложбата 
“рисуваме лика на гоце делчев” предста-
ви най-добрите творби от конкурс за дет-
ска рисунка, организиран от Общинската 
комисия за борба с противообществените 
прояви на малолетни и непълнолетни. 

Пациент преби медицинска сестра, 
пиян лекар преглежда в спешното

КНСБ иска работната седмица
да се намали като в ЕС
Унассеработипо56часаседмично,вЕвропейскиясъюз-52,заявихаотсиндиката

За сериозен дефицит на 
лекарства алармира фармацевт

медицинска сестра от спешното 
отделение в перник била нападната 
и бита от пациент, докато е зашивала 
раните му. Жената е приета в невроло-
гично отделение на пернишката бол-
ница със сътресение на мозъка. по-
бойникът - 32-годишен перничанин, е 
задържан.

в същото време е установено, че 
лекар от варненската болница “св. 
анна” с 1,9 промила алкохол е пре-
глеждал пациенти. мъж завел съпру-
гата си в спешното. тя била със сери-

озна травма в гърдите, което е довело 
до значителна загуба на кръв, и според 
съпруга се наложило гръдният хирург 
да вземе спешни мерки. мъжът на по-
страдалата се усъмнил в поведението 
на лекаря, допуснал, че той е употре-
бил алкохол, и извикал полицаи, за да 
проверят хирурга. От болницата заяви-
ха, че незабавно е извършена вътреш-
на проверка по случая. Установено е 
нарушение на трудовата дисциплина 
и ще бъде наложено адекватно адми-
нистративно наказание. 

Пещера ремонтира стария си часовник
Кметът на Община пещера Йордан 

младенов сключи договор с министер-
ството на културата за финансова подкре-
па за “Фасадна и друга реставрация и кон-
сервация на стария часовник в пещера”. 
стойността на договора е 116 892,94 лв.

Община пещера осигурява средства в 
размер на 51 067,25 лв. за инсталиране на 
художествено осветление. Целта е да се 
извършат дейности по опазване на архи-

тектурно-строителния паметник на кул-
турата, в резултат на което ще се запази 
автеничният му вид, а новата осветителна 
инсталация ще допринесе и за атрактивния 
му вид.

сградата е с важно значение за местна-
та общност и за развитие на регионалния 
туризъм. реализирането на проекта ще до-
принесе и за по-добрия облик на града как-
то за гостите, така и за жителите му.

Делото на Гоце Делчев обсъдиха на форум

Ротари клуб "Дунав Русе" дари уреди за дезинфекция на въздуха на децата 
от детска градина "Снежанка" в Русе. Дарители са събрали част от сумата 
за техниката, а финансирането се осъществява по проект "Подобряване на 
здравната инфраструктура на ДГ "Снежанка" в Русе и ДГ "Стадиона" в Бяла
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Сметнатапалата:

Потребителите плащат
бездействието на общината 
в „Топлофикация София”
Дружествотоеизпълнилоедва33%отинвестиционнатасипрограма

Бездействието на столичната община 
е сред основните причини за тежкото със-

тояние на “топлофикация софия”. това 
е изводът от одита на сметната палата за 
периода от 1 януари 2018 г. до 31 декем-

ври 2020 г. средната възраст на съоръже-

нията е 36 г., като основно са проектирани 
и изградени по технологии от средата на 
ХХ век - преди над 70 години. това води 
до отделяне на съществени количества 
въглеродни емисии и гражданите пла-

щат цената за пропуснатите екологични и 
ефективни решения.

ръководството на дружеството и соб-

ственикът му, столичната община, не са 
извършили необходимите инвестиции за 
технологично обновяване на производ-

ството, с което щяха да се намалят с 250 
хил. тона емисиите на въглероден диок-

сид. това щеше да доведе до спестяване 
на значителни разходи за покупка на кво-

ти (емисии) парникови газове.
“остарялата и неефективна техноло-

гия води до неспазване на европейските 
екологични норми на допустимите еми-

сии азотни оксиди и парникови газове, 
както и до увеличение на цената на топ-

лоенергията, която се плаща от граж-

даните”, се подчертава в изводите на 
сметната палата.ръстът на натрупаните 
загуби към края на 2020 г. възлиза на 
близо 740 млн. лв. , а задълженията над-

хвърлят 1 милиард лева. 75% от тях са по 
договорите за доставка на природен газ. 
За последно софийското парно е било на 
печалба през 2012 г.

като пример за бездействието на ръ-

ководството на “топлофикация софия” 
еад и на столичната община е посоче-

но, че от 2018 г. до 2021 г. не е проведен 
публичен конкурс за избор на състав на 
членовете на съвета на директорите и 

надзорния съвет на дружеството. това е 
грубо нарушение на законодателството и 
добрите практики, които гарантират въз-
лагането на управлението на дружеството 
на най-компетентните кандидати.

сред основните външни причини за 
системното натрупване на задължения 
са и сроковете и условията, при които 
дружеството купува природния газ от 
обществения доставчик “Булгаргаз”, се 
посочва в одита на сметната палата. съ-

гласно действащия през одитирания пе-

риод договор за доставка на газ, в срок до 
трето число на съответния месец “Булгар-

газ” еад издава две фактури за по 50% от 
заявеното количество газ. “топлофикация 
софия” заплаща първата фактура до 7-мо 
число на месеца, а втората - до 15-то, като 
при неспазване на договорените срокове 
дължи неустойка за забава. в същото вре-

ме дружеството фактурира топлинната 

енергия на своите клиенти след изтичане 
на месеца, за който се отнася услугата. по 
общите условия за продажба на топлинна 
енергия битовите клиенти разполагат с 45 
дни срок за плащане, а стопанските - с 30 
дни. в резултат на това се формират дис-

баланси между входящите и изходящи 
парични потоци, които водят до циклич-

но натрупване на задължения към достав-

чика на природен газ.
ключов момент за подобряване на 

състоянието на “топлофикация софия” 
е била приетата Инвестиционна програма 
за 2015-2019 г. тогава са били планирани 
инвестиции в размер на около 500 млн. 
лева за подобряване на енергийната ефек-

тивност при производството, включител-

но и за комбинираното производство на 
топлинна и електрическа енергия. от тази 
програма са реализирани едва 33% и не са 
постигнати поставените цели.

държавата ще обяви няколко 
търга за втечнен газ, като първи-

те са за нужните количества през 
ноември и декември. следващ 
търг, отново за втечнен газ, ще 
бъде обявен за цялата следваща 
година, а отделен е за периода 
2024-2034 г., когато се очаква 
вече да функционира термина-

лът за втечнен газ в александру-

полис, в който България е акци-

онер. това обявиха на брифинг 
министърът на енергетиката 
росен Христов и деница Злате-

ва, изпълнителен директор на 
“Булгаргаз”.

на въпрос дали тези търгове 
означават, че България изоставя 
идеята си да продължи прегово-

рите с “Газпром експорт”, Хри-

стов отговори, че за никой дос-

тавчик вратата не е затворена и 
че предстоят търгове за доставка 
и на тръбен газ. по-късно обаче 
пред журналисти служебният 
министър на икономиката ни-

кола стоянов потвърди, че дъл-

госрочно България се отказва 
от доставки на природен газ от 
“Газпром”. според него целта 

на служебния кабинет е да по-

лучи количествата по вече съ-

ществуващия договор с руската 
компания. “Завой към русия би 
било, ако седнем да преговаряме 
за дългосрочен договор с тях. 
договорът свършва на 31 декем-

ври. въпросът е ще си вземем ли 
тези количества по договор тази 
зима да сме още по-спокойни и 
най-вече цената ни да е по-до-

бра”, обяви той, цитиран от Бнр. 
водят се преговори за бартер на 
електроенергия срещу природен 
газ не само с азербайджан, съ-

общи стоянов.
търгът за ноември е за дос-

тавката на 1,5 млн. мегаватчаса, 
а за декември е 2 млн. мегавтача-

са. търгът за годишната достав-

ка за 2023 г. е за 16 млн. мегават-

часа като поръчката предвижда 
доставката да е разпределена 
според консумацията.

директорът на “Булгаргаз” 
посочи, че се водят интензив-

ни преговори за осигуряване на 
слотове за регазификация за пе-

риода ноември и декември както 
на терминала на гръцкия остров 

ревитуса, така и на турски тер-

минали. през октомври предсто-

ят търгове за слотове на разши-

рения през лятото терминал на 
ревитуса. паралелно с това се 
провеждат и разговори за осигу-

ряване на допълнителни слотове 
за 2023 г. и на терминалите за 
втечнен природен в турция.

росен Христов обяви, че слу-

жебният кабинет е фокусиран 
да осигури доставки на газ ми-

нимум до края на отоплителния 
сезон, а в идеалния вариант - до 
края на 2023 г., а дългосрочни-

те търгове се започват, за да се 
“даде добър старт” на следващо-

то правителство. министърът 
съобщи още, че има индикации 
от страна на азербайджан, че ще 
може да се доставят допълнител-

ни, над договорените вече коли-

чества. “реално, ако всички пре-

говори завършат успешно, ние 
ще осигурим двойно повече газ 
от този, който ни е необходим, и 
“Булгаргаз” тогава ще може да 
стане един европейски или поне 
регионален доставчик”, комен-

тира Христов.

Бившето ръководство на вмЗ-сопот 
отхвърли всички обвинения от медийните 
изяви служебния министър на икономи-

ката никола стоянов и на ръководството 
на дкк. Истината за вмЗ е съвсем друга, 
не е тази, която се мъчи да се втълпява от 
телевизионния екран от г-н стоянов и но-

вия шеф на дкк. тези хора не познават 
завода, не познават работниците и произ-
водството, те изпълняват политическа по-

ръчка. сигурни сме, че реваншизмът при 
министъра надделява над истината, каза 
на пресконференция Иван Иванов, бивш 
изпълнителен директор на “вмЗ” еад.

мариан Йовчев, бивш председа-

тел на съвета на директорите на вмЗ 
(юни-август 2022 г.), каза, че не е вярно 
твърдението на министъра, че вмЗ е на 
загуба от 100 млн. лева. да, вмЗ беше 
на загуба от 1,6 млн. лева за първото 
тримесечие на 2022 г., когато той беше 
председател на съвета на директорите, 
допълни Йовчев и съобщи, че за първата 
половина на тази година дружеството е 
на печалба от 46 млн. лева.

друго, според Йовчев, твърдение на 
министъра, което е невярно и манипула-

тивно, е, че предприятието е било водено 
към фалит поради некомпетентност или 
умишлено. според него в телевизионно 

интервю министърът е показал графи-

ки, в които манипулативно е предста-

вил данни за приходи от продажби, а е 
говорил за обеми произведена продук-

ция и е казал, че производството е на-

маляло. министърът е показал, че през 
април продукцията е била 51 млн. лева, 
през май - 73 млн. лева, юни - 79 млн. 
лева. след това, на следваща колона от 
графиката, е показал, че продукцията на 
дружеството е намаляла на 28 млн. лева 
и за август се очаква да е 32 млн. лева. 
Йовчев подчерта, че това са приходи от 
продажби, а не произведена продукция.

Йовчев отхвърли с конкретни цифри 

и обвиненията за спад на обема произве-

дена от дружеството продукция. друга, 
според него, лъжа на министъра, е, че са 
спрени доставките на материали, което 
довело до загуба за милиони за предпри-

ятието. Йовчев посочи, че при доставките 
е имало някои проблеми, защото в завода 
се произвеждат главно изделия, които са 
съветска техника и съветски стари техно-

логии от времето на варшавския договор. 
по тази причина и материалите, които 
се използват допреди няколко месеца, са 
купувани основно от Украйна и русия, а 
проблемите са се появили поради ограни-

чителния режим, но те са били решени. 

Служебната власт не ще дългосрочни доставки от „Газпром”

СнимкаминиСтерСтвонаенергетиката

Деница Златева и Росен Христов

БившитешефовенавмЗ:

Реваншизмът на министъра на икономиката надделява над истината
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проект за промяна на 
наредба 7 за нормативите 
за строителство е пусната 
повторно за обществено 
обсъждане от регионално-

то министерство, като от 
нея е отпаднало разреша-

ването на малки жилища 
със северно изложение. 

За да оползотворят по-
добре сградите, предпри-

емачи и брокери отдавна 
настояват ателиетата в 
жилищните сгради отново 
да имат статута на апарта-

менти. в началото на 2021 
г. по искане на столич-

ната община ателиетата 
отпаднаха от закона, за да 
се пресекат порочни прак-

тики, при които такива по-

мещения се продават като 
жилища, а не отговарят на 
изискванията.

За ателие е достатъчно 
да има санитарен възел, 
докато за жилище - самос-

тоятелен вход, поне едно 
помещение за кухня или 
кухненски бокс, баня с то-

алетна, складово помеще-

ние, което може да е гараж 

или мазе. Чрез ателиетата 
се заобикаляше още едно 
ограничение, което забра-

нява да има жилище с из-
цяло северно изложение. 
предприемачи и брокери 
настояват отдавна това да 
отпадне и през лятото за 
обществено обсъждане бе 
пусната промяна на същата 
наредба, която разрешава-

ше това. тя обаче не влезе 
в сила заради падането на 
правителството. сега пред-

лаганата  промяна връща 

отново старото положение 
и на практика забранява 
напълно жилища, в които 
няма поне едно помеще-

ние, ориентирано в друга 
посока освен на север.

в новия вариант на 
наредбата има и редица 
изисквания за безопасност, 
например при терасите на 
новостроящи се сгради. 
всички балкони, лоджии, 
тераси и външните стълби 
на сградите трябва да имат 
парапет, не по-нисък от 1,05 

метра по ниските етажи на 
сградата и не по-нисък от 
1,20 метра за всички етажи, 
които са на над 20 метра 
височина. освен това вече 
няма да е възможно да се 
правят ажурни парапети, 
които оставят прекалено 
много място по краищата 
си, защото според новите 
изисквания разстоянието 
между парапета и пода на 
терасата и между парапета 
и стената не може да е по-
голямо от 9 сантиметра. 

временното правителство 
спретна поредна чистка. този 
път неин обект стана комисията 
за защита на потребителите. ми-

нистрите на президента радев са 
подменили изцяло състава на ко-

мисията, става ясно от съобщение 
на досегашните членове на кЗп. 
освободени са председателят 
иван Френкев и членовете нико-

лай мравов и велина великова. 
на тяхно място за председател на 
кЗп е назначен стоил алипиев, 
а за членове - ангел джалев и 
константин арабаджиев.

действията на правителство-

то са груба намеса в независи-

мостта на контролните органи, 
коментира пред дУма иван 
Френкев. според него това, ко-

ето се случва, е политическа 
поръчка. той определи служеб-

ния икономически министър 
никола стоянов като известен 
лъжец заради твърденията му, 
че комисията се използва като 
политическа бухалка и в нея са 
назначават “калинки”. “Без аб-

солютно никакви доказателства 
хвърля обвинения, които не по-

чиват на никаква истина. той 
просто няма никакви доказа-

телства”, допълни Френкев. от 
началото на август тук същият 
министър изпозва инспектората 

на министерството на икономи-

ката и индустрията като бухалка 
и опитва да притиска комиси-

ята. “и направиха в рамките на 
около двайсетина дни провер-

ки и точно в тези проверки би 
трябвало да му е докладвано, че 
няма назначени хора. и той това 
много добре го знае. Защото до-

кладът трябва да е стигнал при 

него. пак казвам, няма назна-

чени хора”, допълни Френкев. 
според него целта на атаката е 
да се овладее комисията, защото 
явно с работата си е засегнала 
интересите на мафията.

“служебното правителство 
на президента румен радев 
извърши поредното безпреце-

дентно нарушение на законода-

телството, като без никакви зако-

нови причини прекрати мандата 
на всички членове на комисията 
за защита на потребителите, се 
казва в позицията на свалените 
от постовете в кЗп. според тях 
“смяната от служебно правител-

ство на законно избран от редо-

вен кабинет с петгодишен ман-

дат орган е безпрецедентен акт в 
европейската практика”, пишат 
иван Френкев, николай мравов 
и велина величкова.

“За пореден път правител-

ството, начело с Гълъб донев, 
взема решение, което надхвърля 
правомощията на служебен ка-

бинет съгласно конституцията. 
Ще търсим правата си по съде-

бен път и ще сезираме европей-

ските институции”, се казва още 
в позицията им.

Временното правителство 
спретна поредната чистка
ПодмененеизцялосъставътнаКомисиятазазащитанапотребителите

Иван Френкев (в средата) Николай Мравов и Велина Великова обвиниха служебното 
правителство в груба намеса в работата на контролните органи

министерството на финан-

сите пласира успешно на въ-

трешния пазар държавни ценни 
книжа (дЦк) за 200 млн. лв. 
облигацията е деноминирана 
в лева и е с падеж 27 юли 2026 
г. Заедно с пласираните досе-

га през годината общата сума, 

продадена на местния пазар, 
достига 2 млрд. лв. среднопре-

теглената годишна доходност е 
в размер на 3,01%. тя е значи-

телно по-висока от всички еми-

сии на вътрешния пазар през 
годината. За сравнение, на по-

следния аукцион, проведен на 9 

май 2022 г., на вътрешния пазар 
бяха пласирани дЦк за 300 млн. 
лв. при средна годишна доход-

ност 1,33%. месец по-рано, на 
11 април, имаше друг търг, на 
който бяха продадени книжа за 
500 млн. лв. при 0,88%.

както е известно, миналата 

седмица служебното правител-

ство излезе на международните 
дългови пазари, като успя да на-

бере 2,25 млрд. евро (4,4 млрд. 
лв.). към двете емисии - 7- и 
12-годишни, имаше голям ин-

веститорски интерес, като преза-

писването беше близо два пъти. 

но заради забавянето на пласи-

рането от страна на предишното 
правителство и повишаването на 
основните лихви в саЩ и евро-

зоната и двете са с много високи 
лихви, поради което мФ обяви, 
че повече няма да пласира обли-

гации навън тази година.                            

Чуждите инвестиции в България през първите седем 
месеца на годината се свиват с 13% спрямо съпостави-

мия период на предходната година и все още са под 1 
млрд. евро, показва статистиката на Българската народна 
банка. в пет от седемте месеца от началото на годината 
чуждестранните вложения изостават спрямо предходна-

та година, показват данните. Летният юли не прави из-
ключение - инвестициите са 159 млн. евро при 203 млн. 
евро 12 месеца по-рано.

до голяма степен от началото на годината чуждите 
инвестиции представляват реинвестиране на печалбите 
на компании с мажоритарна чужда собственост, които са 
избрали да инвестират спечеленото в страната обратно в 
нея. общо от началото на годината чуждите компании с 
дъщерни дружества в България са реинвестирали близо 
650 млн. евро, което е близо две трети от всички инвес-

тиции за периода.
най-важният показател - създаването на нов капитал, 

расте от началото на годината до 185 млн. евро. в това 
перо влизат и плащанията по сделки с недвижими имоти 
в страната от чуждестранни граждани. За сравнение, през 
съпоставимия период на миналата година показателят бе 
отрицателен в размер на 187 млн. евро, което означава, 
че чуждите фирми разпродаваха активите си в страната.

Значителна част от инвестициите представляват и 
заемите от компаниите майки към основаните от тях на 
територията на България фирми. именно те - дългови-

те инструменти, достигат една десета към края на юли 
- близо 100 млн. евро. само за юли обемът на заемите 
достига 35 млн. евро. най-големите нетни потоци по 
преки инвестиции в страната от началото на годината са 
от австрия и Люксембург.

МФ взе 200 млн. лв. вътрешен дълг при висока лихва

Няма да се строят малки жилища  
със северно изложение

Чуждите инвестиции 
се свиха с 13% 
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накратко

Представители на коренното население в Бразилия протестират в Сао Пауло. Те носят националното знаме, покрито 
с червена боя, символизираща кръвта на хилядите невинни жертви, обект на насилие заради незаконно изсичане на 
Амазония, лов и риболов. Демонстрантите настояват правителството да вземе мерки

снимкибта

Стотици домове в Пуерто Рико 
бяха наводнени, след като ураганът 
Фиона премина през острова. Кари-
бите се подготвят за природните 
бедствия, характерни за това време 
на годината

еС трябва да спре да го-

вори за нов пакет от санкции 
срещу русия, който само ще 
изостри енергийната криза 
в европа, заяви унгарският 
външен министър петер Си-

ярто в Ню Йорк, където е за 
сесията на Общото събрание 
на ООН. “Харесва или не 
на европейските политици, 
в света битува мнението, че 
въздействието на санкциите 
се оказа дори по-голямо от 
въздействието на войната 
в Украйна. това означава, 
че истинската причина за 
проблемите, пред които сме 
изправени, е не само война-

та, но и санкциите заради 
нея”, каза Сиярто. той доба-

ви, че повечето държави се 
придържат към тази гледна 
точка, защото “страдат от 
последствията от политиката 
на санкции”. по думите му 
санкциите “сега са доказали 
без съмнение, че са много 
по-болезнени” за европа, от-

колкото за русия, тъй като са 
причинили силна инфлация, 
включително скок на цените 
на енергията.

Някои европейски поли-

тици са за установяване на 
отношения с русия, което би 
помогнало за преодоляване 
на икономическите труд-

ности, призна украинският 
външен министър дмитро 
Кулеба в интервю за агенция 

“Блумбърг”. “има някои ли-

дери и политици в европа, и 
някои хора, които вярват, че 
можете просто да прегърнете 
путин и всичко ще се върне 
към нормалното”, каза Ку-

леба. повечето европейски 
страни все пак чувстват “за-

плаха” от русия, смята той 
и изрази надежда, че европа 
ще успее да преодолее енер-

гийната криза, въпреки че 
това ще бъде “трудно”.

Бързото покачване на це-

ните на хляба, което засегна 
всички страни от еС, може да 
прерасне в народни вълнения 
и истински “хлебен бунт”, 
предупреди италианският в. 
“Стампа”. в еврозоната це-

ната е скочила средно с 18 на 
сто. Близо половината итали-

анци вече купуват по-малко 
храна поради кризата. ав-

торът на статията емануеле 
Бонини смята за подценени 
официалните данни, че само 
25% от страните в еС се бо-

рят с този ключов за домакин-

ствата проблем. “всъщност 
целият блок трябва да се бори 
с двуцифрени увеличения на 
цените”, отбелязва Бонини. 
по данни на “евростат” го-

дишната инфлация в еС вече 
е двуцифрена - 10,1%. Санк-

циите срещу русия заради ин-

вазията й в Украйна доведоха 
до рязко покачване на цените 
на горивата и храните.

Санкциите по-вредни
за Европа от войната
скокътнаценатанахлябаможедадоведе
данароднивълнения,предупредииталианскивестник

Гърция предлага равномерно разпределение на бежа-

нците между всички европейски страни и промяна в ста-

тута на хората с убежище, заяви в Брюксел министърът по 
миграцията Нотис митаракис. той посочи пред гръцките 
медии, че се налага обща европейска политика за борба с 
трафика на хора.

атина предлага също всеки бежанец, получил убежище, 
да има право поне 3 години да живее и работи в европейска 
страна по негов избор.

в същото време гръцките медии съобщават, че на су-

хопътната граница от турска страна се събират стотици 
мигранти, които всеки момент са в готовност да преминат 
в Гърция и след това - в другите европейски страни. в от-

говор на тази информация властите засилиха охраната на 
границата с термокамери и дронове.

Всеобщо разпределение
на бежанците иска Атина

израел и Кипър обявиха, че са постигнали “значителен” 
напредък в разрешаването на стария спор за офшорно находи-

ще на природен газ, съобщиха министърките на енергетиката 
Наташа пилидес и Карине елхарар след преговори в Нико-

зия. те са решени да постигнат бързо сделка в момент, когато 
еС търси нови енергийни източници, предадоха агенциите.

израел твърди, че част от кипърското находище “афро-

дита”, в което има около 124 млрд. куб.м природен газ, по-

пада в близкото му находище “ишай”, което се простира по 
протежение на офшорната демаркационна линия, разделяща 
икономическите зони на двете страни. пилидес заяви, че 
страните са постигнали “значителен напредък” в изработва-

нето на пътна карта, като дискусиите ще продължат. Очаква 
се планът за разработване на находището да бъде готов до 
края на годината.

Кипър и Израел
решават газов спор

Възстановена е 
фериботната връзка 
Кипър-Гърция

С огромен интерес от 7200 души 
или двойно повече от очакваното 
завърши първият сезон на възста-
новения след 21-годишно прекъсване 
ферибот Кипър-Гърция. Последни-
ят курс до острова бе през уикенда. 
За следващата година се обмисля 
включването на Израел в новия сре-
диземноморски маршрут.

Израел отваря 
посолство в Анкара

Израел съобщи, че назначава 
свой посланик в Турция за първи път 
от 2018 г. Ирит Лилиан е високо-
поставен дипломат, изиграл ключо-
ва роля в помирението между дър-
жавите. “Навлизаме в коректни, 
положителни двустранни отноше-
ния, които имат широк спектър от 
дейности, но знаем, че има точки, 
по които не сме съгласни”, каза тя.

Естония изземва оръжието 
от руски и беларуски 
граждани

629 граждани на Русия и Бе-
ларус, постоянно пребиваващи на 
територията на Естония, които 
по закон притежават огнестрелно 
оръжие, могат да застрашат наци-
оналната сигурност, така че пра-
вилното решение е оръжието да се 
изземе. Този призив отправи преми-
ерката Кая Калас, съобщи ТАСС.

7,6 по Рихтер 
разлюля Мексико

Западната част на Мексико бе 
разлюляна от силно земетресение 
с магнитуд 7,6 по Рихтер. Епицен-
търът е в близост до тихоокеан-
ския бряг, на около 400 км западно 
от Мексико сити и на дълбочина от 
15 км. Засега се съобщава за една 
жертва.

120 ранени и 2 жертви от 
тайфуна Нанмадол в Япония

Над 120 са ранените при преми-
наването на тайфуна Нанмадол в 
Япония, съобщава японската теле-
визия Ен Ейч Кей. Двама са загина-
ли, един се издирва. На много места 
в страната е издадена тревога за 
проливни дъждове, причинени от 
тайфуна. Синоптици предупрежда-
ват за големи вълни, които могат 
да достигнат 6-7 метра в централ-
ните и североизточните части на 
страната. Отменени са фериботи 
и над 70 полета.
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УНиЦеФ публикува 
данни, според които 3,4 
милиона деца са застра-

шени от смърт в пакис-

тан след наводненията. 
Болести като диария, 
малария и треска от 
денга, както и болезне-

ни кожни заболявания 
се разпространяват със 

скоростта на светлина-

та. други 16 милиона, 
отново деца, в същата 
държава, са останали 
без покрив, а стихия-

та им е отнесла всички 
принадлежности.

“Голяма работа!”, 
ще кажат някои. “мен 
пакистан не ме интере-

сува, много е далеч!”, 
безсърдечно ще измър-

морят други. и няма 
значение, че става въ-

прос за невинни деца. и 
че са милиони.

“децата плащат за 
последиците от кли-

матичните промени”, 
посочват в речите си 
световните лидери и... 
толкова. Най-много да 
си направят снимки 
сред пострадалите, на 

които ясно личат марко-

вите им дрехи и обувки. 
вместо да дарят пари за 
храна, лекарства, лече-

ние или осигуряване на 
по-добър живот, те ги 
дават за пътуване и фо-

тосесии.
а междувременно 

деца живеят на откри-

то със семействата си, 
без питейна вода, без 
храна и без препита-

ние - изложени на нови 
рискове и опасности, 
свързани с наводнения 
и други природни бед-

ствия. майките им са 
изтощени, анемични и 
недохранени, не могат 
да кърмят бебетата си.

два паралелни свя-

та. единият - на бол-

ката, страданието, не-

сигурността. и другият 
- на амбициите, властта 
и безскрупулността.

Затова политиците 
по цял свят са дискреди-

тирани и недолюбвани. 
Липсва им нещо, което 
да ги прави хора - сърца. 
те са слепи за мъката, 
но ясно виждат стъпа-

лата към славата. Глухи 
са за плача и стенанията 
дори на децата, но чуват 
шума на парите. а там 
някъде, на територията 
само на една държава, 
3,4 милиона, едва до-

коснали се до живота, са 
на косъм да го изгубят. 
Няма как да не се за-

мислим за това, докато 
в другия край на света 
някои отделят милиарди 
за оръжие и войни.

Сърцаиматели?

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

Таня Глухчева
n

АНАТолИйСТАНКУлов

НулевКПД

МеЖДуНаРОДеН ДеН На МИРа. Общото съ-
брание на ООН за първи път обя-
вява честването му през 1981 г. 
по инициатива на Коста Рика. До 
2002 г. той се отбелязва в деня, 
в който започва работата на 
годишната сесия на Общото съ-
брание на ООН. На 7 септември 
2001 г. Общото събрание на ООН единодушно при-
ема Резолюция 55/282, призоваваща към честването 
на 21 септември като ден на мира и ден без военни 
действия.

СвеТОвеН ДеН За БОРБа С БОлеСТТа На 
алЦхаЙМеР. Отбелязва се 
от 1994 г. по инициатива на 
едноименната международ-
на организация. Близо 24 млн. 
души по света страдат от 
болестта. Тя засяга 3 до 6% 
от населението между 65 и 79-годишна възраст и до 
30% от хората над 80 г.

ПРаЗНИК На ТуТРаКаН. На 21 септември 1940 
г. по силата на Крайовската спогодба 
градът официално е освободен от ру-
мънската окупация. С решение на Об-
щинския съвет от септември 1993 г. 
този ден е определен за празник.

1452 - РаЖДа Се ДЖИРОлаМО СавОНаРО-
ла, ИТалИаНСКИ МОНах-ДО-
МИНИКаНеЦ (уМИРа 1498 Г.). 
Основател на Флорентинската 
република, своеобразна форма 
на демократична република, об-
вързваща закона с християнския 
морал. Фанатизмът на Савона-
рола и неговите последователи 
достига своя апогей през 1497 г., 
когато е издигната Кладата на 
суетата, на която са изгорени 
творби на “неморални поети”. унищожени са пре-
красни ренесансови произведения. Флоренция скоро 
се уморява от Савонарола, народът се разбунтува, 
той и последователите му са изгорени на клада като 
еретици.

1866 - РаЖДа Се хЪРБЪРТ уелС, БРИТаН-
СКИ ПИСаТел (уМИРа 1946 Г.). 
автор на научна фантастика. Кога-
то навършва 30 г., вече са издадени 
романите му “Машината на време-
то”, “Невидимият човек” и “война 
на световете”. След това под влияние 
на социалистическите идеи започва 
да пише романи на обществени теми. влияние вър-
ху живота му оказва и срещата с владимир ленин 
в Русия.

1904 - РаЖДа Се СТОЯН веНев, хуДОЖНИК 
(уМИРа 1989 Г.). Твори основно в 
живописта. Рисува също графики 
и карикатури. През ученическите 
си години публикува карикатури 
в различни вестници и списания - 
“червен смях”, “Звънар”, “ехо”. 
Неколкократно е подвеждан под 
отговорн ост заради антифа-
шистки идеи в творбите му. След 9 септември 1944 
г. публикува карикатури във вестниците “Стършел” 
и “Работническо дело”.

1915 - РаЖДа Се СТОЯН еДРев, ПаРТИЗаНИН 
И ПуБлИЦИСТ (уБИТ 1944 Г.). 
участник в Съпротивителното 
движение по време на втората 
световна война. Партизанин от 
Народна бойна дружина “ча-
вдар” и Партизански отряд 
“христо Кърпачев”. Загива на 19 
юни 1944 г. при акция за превзе-
мането на с. Беглеж с думите: 
“Поздрав на другарите... Борете 
се и освободете България!” Посмъртно е повишен в 
звание подполковник, а след това и в полковник.

От стр. 1

или за да създават 
чувство за вина у граж-

даните, от чиито дохо-

ди се плащат заплатите 
им. всички знаем ка-

къв е Кпд на повечето 
чиновници. а същите 
тези “юнаци” от ГерБ 
уж щяха да съкращават 
администрацията, но се 
оказа, че тя продължава 
да набъбва и да се рои. 

България, която е на 
опашката в ес по дохо-

ди, от години поддържа 
огромен публичен сек-

тор. делът му е относи-

телно стабилен - около 
една четвърт от всички 
наети (с включени мО 

и мвр) работят за дър-

жавата. и така от общо 
наетите в страната, ко-

ито са около 2,9 мили-

она, към 2,2 милиона 
са в частния сектор, а 
близо 900 хиляди - в об-

ществения. “Любимата” 
администрация наброя-

ва 150 хиляди и дори с 
просто око ce зaбeлязвa 
продължаващото yвe-
личaвaнe нa дъpжaвнитe 
cлyжитeли пpeз пocлeд-

нитe гoдини - cъc 7,5% 
cпpямo 2016 г.

Cъoтнoшeниeтo cп-
pямo нaceлeниeтo в 
oщe пo-гoлямa cтeпeн 
пoкaзвa paзpacтвaнe-
тo нa aдминиcтpaци-
ятa. Oщe пpeз 2018 г. 

щaтнaтa чиcлeнocт нa 
дъpжaвнитe cлyжитeли 
пpeминaвa гpaницaтa 
oт 2000 нa 100 xиляди 
дyши oт нaceлeниeтo, 
a пpeз 2020 г. дocтигa 
2062. Toвa e в paзpeз 
cъc cтpeмeжa и oпититe 
зa пo-гoлямaтa cтeпeн 
нa eлeктpoнизaция нa 
a д м и н и c т p a т и в н и т e 
yc  лyги и изнacянeтo 
нa дeйнocти извън 
пpякoтo бюджeтнo фи-
нaнcиpaнe.

този голям публичен 
сектор у нас заработва 
средни заплати над тези 
в частния сектор, като 
тенденцията е от годи-

ни. и докато частният 
бизнес, ако не реже и 

преструктурира, то с 
голяма съпротива вдига 
заплатите, в публичния 
сектор такива процеси 
не се задават. 

Бедна България 
е сред първите в ес  
по брой чиновници на 
глава от население-

то. помните ли колко 
ефективно работеше 
тази администрация по 
време на пандемията? с 
далаверите и калпавата 
си политика ГерБ на-

правиха от прекрасната 
ни страна отвратителна 
държава. Крайно време 
е да се намери разумно 
управление, което да 
отреже главата на това 
чудовище.
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БориСлаВГуцаноВ:

Интервю на 
Нора СТОИЧКОВА

n Г-н Гуцанов, в събота 
във Варна БСП направи го-
лямо събитие за предста-
вяне на кандидатите за 
депутати. Как успяхте да 
съберете хиляди хора в този 
силен дъжд?

- събитието се получи чу-

десно. дойдоха около 3500 
души, мина страхотно пред-

ставянето, с много плам от 
публиката и блестящи речи. 
може би за това допринесе 
и участието на миро, който 
възпламени множеството, 
особено в края, когато при-

зова за масово гласуване на 
изборите с №28, защото това 
е един добър избор. това на-

кара площада за пореден път 
да избухне в аплодисменти. 
това рядко се вижда напо-

следък, бяхме позабравили 
тези силни емоции.

n Като председател на 
предизборния щаб на БСП, 
как преценявате хода на 
кампанията? Има ли про-
блеми и къде са те?

- смятам, че нашите кан-

дидати се справят доста ус-

пешно, доста по-добре от 
това, което беше при пре-

дходните избори. причина 
за това е, че за тези 7 месеца 
в управлението успяхме да 
натрупаме много позитиви. 
излязохме като една мъд-

ра и дипломатична партия, 
каквато е Бсп по принцип. 
неслучайно партията е на 
130 г. това ни дава основа-

ние, когато сме сред хората, 
наши членове, симпатизанти 
и избиратели, действително 
да има какво да им кажем. 
Безплатните градини и ясли, 
детските надбавки, увеличе-

ният размер на майчинството 
- все неща, които вече няма 
някой, който да не е чувал. 

Характерното за тази 
кампания е, че доста партии 
си приписват тези безспор-

ни заслуги на Бсп. не им 
прави чест. нека отново да 
припомним, че социалният 
министър, вицепремиерът 
и икономически министър, 
министрите на земеделието 
и туризма бяха от Бсп. така 
че им препоръчвам да пого-

ворят какво направиха те в 
техните ресори, например 
енергетиката, иновациите, 
с руските дипломати какво 
направиха и т.н. Хората са 
мъдри и са наясно кой какъв 
принос има. 

на следващо място - това, 
което забелязваме, е много 
купуване на вот. случва се 
най-често в северозападна 
България. надявам се мвр 
наистина да вземе мерки за 
пресичане на тези незаконни 
дейности. нашите водачи от 
монтана, враца и видин ще 
реагират на случващото се в 
тези региони. не е нормално 
всички да знаем кой и кого 
купува за изборите, а мвр да 
не реагира. в крайна сметка 
служебният кабинет трябва 
да осигури честни и прозрач-

ни избори. 
иначе на избори е като на 

лов - всеки говори какво ще 
направи и какъв голям дивеч 
е хванал, но този път се ми-

наха границите, особено от 
една партия. и без това поло-

жението е достатъчно трудно 
и тежко, за да си позволяваш 
да играеш на тънката струна 
в душите на хората. на тряб-

ва да се обещават невъзмож-

ни неща. не е почтено. 
Забелязва се също така и 

умора от прекалено много 
избори - тези са четвърти за 
по-малко от 2 години. надя-

вам се, че сега ще има редо-

вен кабинет и народно съ-

брание, защото магията не е 
да има много служебни каби-

нети. трябва да си архитект 
на редовно правителство и 

работещ парламент. тази ди-

пломатичност трябва да се 
прояви не само от Бсп, но и 
от другите партии и от други 
институции. За да можем да 
влезнем в тежкия зимен пе-

риод със стабилно управле-

ние. 
n Изключително дипло-

матично се изразихте по 
отношение на “отделни 
институции”, чийто слу-
жебен кабинет се занимава 
единствено с атаки срещу 
партията и уволнява на-
значените в администра-
цията кадри на редовното 
правителство.

- няма да коментирам 
сега този въпрос. нека да ми-

нат изборите. има специален 
орган на партията - пленумът, 
където ще се постави и този 
въпрос. искам да се състави 
редовно правителство след 
тези избори и всички инсти-

туции да помогнат за това. 
всички партии трябва да 
преодолеят собствения си 
егоцентризъм, да надскочат 
себе си, защото България е 
над всичко и всички. интере-

сът на българските граждани 
е над всеки партиен интерес 
и над интереса на всеки по-

литик, независимо колко ви-

сока позиция заема в държа-

вата.
n На друго голямо пре-

дизборно събитие в сто-
лицата лидерът на БСП 
Корнелия Нинова огласи 10 
мерки за първите 100 дни 
от бъдещото управление, 
когато БСП влезе в него. 
Кои са най-важните?

- Г-жа нинова направи 
нещо много важно - да се 
покаже, че влизаме в след-

ващото управление с готова 
програма. няма време за гу-

бене и колебания какво и как 
трябва да бъде направено. 
първото нещо е да се нало-

жи таван на цените, особено 
на енергоносителите. Чака 
ни тежка зима и ако не взе-

мем превантивни мерки, тя 
ще бъде студена за по-голяма 
част от българските семей-

ства. не е нормално и част от 
висшите учебни заведения да 
се готвят за обучение онлайн, 
защото нямат достатъчно 
средства да посрещнат ви-

соките цени на отоплението. 
трябва да осигурим топлина 
за всички и да не се учи он-

лайн, защото виждаме резул-

татите от това. 
трябва да се изземат 

свръхпечалбите в енергетика-

та, но не само от държавните 
дружества, но и от частните. 
странно е как мина законът 
след 7 часа дебати, когато 
председателят на енергийна-

та комисия от итн си под-

хвърляше топката с дпс, 
така че само държавните 
дружества бяха задължени да 
се разделят с тях. всички са 
еднакво важни на този терен. 
по търговския закон всички 
субекти на пазара са равно-

поставени. не може държава-

та да е мащеха за държавните 
дружества, а за останалите 
- не. така не трябва да бъде. 
давам пример с аеЦ “Козло-

дуй”. Централата направи 1,5 
млрд. лв. печалба за 6 месеца. 
ако бяхме построили аеЦ 
“Белене”, печалбата щеше да 
е удвоена. Бсп събра 780 000 
гласа за този строеж. Защо-

то за 33 години направихме 
така, че да закрият четири 
блока в “Козлодуй” и не мо-

жахме да построим още два. 
Затова на Бсп са необходи-

ми повече мандати в нс, за 
да осигурим нормално разви-

тие на икономиката. 
Училищата и болниците 

не могат да бъдат на свобод-

ния пазар на енергия, а на 
регулирания. това, което се 
случва сега, не е нормално. 

извън тези мерки, ние от 
Бсп винаги сме били за нор-

мализирането на отношения-

та с русия и незабавни прего-

вори с “Газпром” за доставки 
на газ. не може един от ос-

новните световни играчи да 
е близо до нашата граница, а 
да не искаме да преговаряме 
с него и да търсим газ през 
два океана. в този случай как 
газът да е по-евтин?! не мо-

жеш да прескачаш основни 
закони в икономиката. ние 
от Бсп винаги сме за това 
да има стабилни доставки на 
енергийни суровини за стра-

ната, респективно газ на най-
добра цена. давам пример за 
август. турската газова ком-

пания “Боташ” за август дава 
за 1000 кубика 182 долара, а в 
България цената е 1695 дола-

ра. 931% е разликата между 
турция и България. е, можеш 
ли да бъдеш конкурентоспо-

собен на турската икономи-

ка? подобно е положението в 
Гърция, в сърбия, защото те 
водят разговори с “Газпром” 
и имат нормални отношения 
с русия. така че от Бсп сме 
категорични за нормализи-

ране на търговските отноше-

ния с “Газпром” и с русия. 
не можем да си позволяваме 
подобни волни програми, на 
които бяхме свидетели и на 
които Бсп категорично и ос-

тро реагира по време на пре-

дходното нс. такова ще бъде 
и сега поведението ни. ди-

пломация, дипломатичност, 
диалог са ключовите думи, с 
които трябва да боравим.

Още нещо важно от тези 
10 точки - гарантирано без-

платните учебници до 12 
клас. Освен безплатните дет-

ски градини и ясли. другото, 
което направихме, е необ-

лагаем минимум за младите 
семейства от 4600 на 6000 
лв., което ще рече, че при 
две деца в едно семейство 
остават 100 лева, а с безплат-

ните детски градини отиват 
до около 220-240 лв. спрямо 
това в кой град си и каква е 
съответно таксата за детска-

та градина. сега искаме да 
направим и безплатни учеб-

ниците. а следващата стъпка 
да бъде един учебник за все-

ки предмет. 
и още нещо от социал-

ната ни програма - преиз-

числяване на пенсиите. ние 
направихме първата стъпка в 
началото на лятото - успяхме 
за 7 месеца със 167 лв. сред-

но да вдигнем пенсиите. Като 
сравнение - ГерБ ги вдигна-

ха със 162 лв. за 12 години. 
второто, което ще направим 
през октомври, е преизчисля-

ването на пенсиите. трябва 
наистина да има справедли-

вост и солидарност. не може 
работили една и съща профе-

сия, но пенсионирали се през 
2009 г. и през 2019 г., да по-

лучават в пъти различни пен-

сии. За вдовишките пенсии 
прагът ще стигне 30% - така 
е редно да се направи за тези 
хора, останали сами в живо-

та. 
Готови сме и с много мер-

ки за бизнеса. Успяхме да на-

правим така, че в областта на 
икономиката най-накрая на 
едно място да бъдем първи, 
и то в положителната част на 
скалата - първи по индустри-

ално развитие в европа. 
n Защо трябва да се гла-

сува с №28 на 2 октомври?
- Убеден съм, че за соци-

ална и сигурна държава, ако 
искаме да имаме диплома-

тичност, диалог, ако искаме 
силна и развита България, 
трябва да се гласува за Бсп 
с №28. подкрепете ни! няма 
да съжалявате и няма да ви 
разочароваме!

Незабавни преговори 
с „Газпром” и нормални 
отношения с Русия
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реномираната инвестици-
онна банка “Голдман сакс” 
прогнозира, че цените на газа 
в европа ще спаднат наполо-
вина до края на годината. оп-
тимизъм, който контрастира 
с мрачните сценарии за общо 
увеличение на цените на енер-
гията през тази зима. в очите 
на някои икономисти анали-
зът изглежда малко опростен-
чески, се отбелязва в обширен 
репортаж на France 24.

слушайте внимателно: 
цените на газа ще спаднат на-
половина в европа до края на 
годината, твърди “Голдман 
сакс”. тази, меко казано, из-
ненадваща прогноза реноми-
раната американска инвести-
ционна банка развива в анализ, 
публикуван на 13 септември. 
според него европа дори “ще 
разреши пъзела с цената на 
енергията”.

анализаторите на банка-
та предвиждат, че цената на 
газа на европейския пазар ще 
спадне от “215 евро/Mwh (ме-
гаватчас) в края на това лято 
до по-малко от 100 евро/Mwh 
през първото тримесечие на 
2023 г.”
„Голдман Сакс” срещу 

“Голдман Сакс”

тази прогноза подхранва 
надеждите на европейския 
бизнес и домакинствата, че 
сметките за електроенергия 
през зимата няма да бъдат 
главозамайващи. в европей-
ския съюз цената на електро-
енергията се определя според 
формула, в която значителен 
дял имат разходите за произ-
водство на газ. ако цената на 
този скъпоценен въглеводород 
се срине, както прогнозира 
“Голдман сакс”, “това озна-
чава, че мрачните сценарии за 
скок на сметките на тока през 
тази зима просто няма да се 
осъществят”, твърди Лорънс 

Хаар, специалист по икономи-
ка на енергетиката в универ-
ситета в Брайтън.

прогнозата обаче пре-
дизвиква множество съмне-
ния. “Голдман сакс” е вълк 
единак, когато става дума 
за добри новини в областта 
на енергетиката. “Бях много 
изненадан. никой друг в от-
расъла не очаква такова раз-
витие на цените”, признава 
майкъл Брадшоу, специалист 
по енергийни въпроси в уни-
верситета в уоруик. диску-
сиите са по-скоро за това как 
да се защити икономиката 
срещу неизбежно покачване 
на цените на енергията в ев-
ропа. Загриженост, която дори 
беше в основата на речта от 14 
септември на председателя на 
европейската комисия урсула 
фон дер Лайен. във франция, 
например, министър-предсе-
дателят елизабет Борн увери, 
че правителството ще огра-
ничи увеличението на цените 
през 2023 г. до 15%.

в самата “Голдман сакс” 
този анализ е изненадал не 
един човек. преди около сед-
мица същата банка публикува 
друга статия, в която прогно-
зира, че цените в стария кон-
тинент ще останат високи.

откъде идва този пълен 
обрат? “Знаем, че банките са 
склонни да публикуват преду-
бедени анализи, отговарящи 
на собствената им инвестици-
онна стратегия. така че това е 
възможност, която не бива да 
се изключва”, признава Ло-
рънс Хаар. той смята обаче, 
че в този конкретен случай из-
водите са направени въз осно-
ва на “рационален” анализ на 
ситуацията.

Газохранилищата  
са пълни

Банкерите от “Голдман 
сакс” констатират изненадва-
що развитие на европейския 

газов пазар както от гледна 
точка на търсенето, така и на 
предлагането. от една стра-
на, “европейските газови хра-
нилища ще бъдат запълнени 
на 90% през октомври, което 
е повече от 80-те процента, 
които Брюксел смята за не-
обходими, за да няма недос-
тиг през зимата”, подчертава 
кристофър дент, специалист 
по въпросите на енергийната 
политика в университета Edge 
Хил, северен Ливърпул.

тази политика за предо-
твратяване на опасността от 
затварянето на крановете на га-
зопроводите “северен поток 1” 
и “ямал” от страна на москва с 
цел лишаване на европа от газ, 
се изрази “чрез закупуването на 
по-големи количества втечнен 
природен газ, отколкото беше 
планирано”, отбелязва дент. 
с други думи, основните стра-
ни износителки на втечнен газ 
(катар, малайзия, австралия и 
съединените щати) увеличиха 
доставките си за европа.

от друга страна, банкери-
те от “Голдман сакс” “очак-
ват по-голямо намаляване на 
търсенето на газ от предвиж-
даното”, отбелязва кристофър 
дент. мерките за икономия на 
енергия и усилията за по-го-
лямо използване на възобно-
вяеми енергийни източници 
би трябвало да доведат до на-

маляване на зависимостта на 
европейската икономика от 
газа. и когато има по-голямо 
от очакваното предлагане и 
намаляващо търсене, резулта-
тът обикновено е понижаване 
на цените.

но за много наблюдатели 
това е “опростен и само крат-
косрочен анализ на ситуация-
та”, твърди никълъс Голдбърг, 
енергиен експерт в колумбий-
ския университет. вярата на 
банкерите от “Голдман сакс” 
в ефективността на призиви-
те за икономия на енергия “е 
много оптимистична и нищо 
не подсказва, че те ще бъдат 
стриктно спазвани”, уточнява 
кристофър дент.

А какво можем 
да кажем за 

метеорологичните 
прогнози?

освен това в анализа не 
се споменава нито дума за 
времето, което е “определящ 
фактор за движението на це-
ните”, уверява никълъс Гол-
дбърг. ако е много студено и 
има слаб или никакъв вятър, 
например, ще има по-малко 
енергия от вятърни турбини и 
домакинствата ще са склонни 
да се отопляват повече. два 
фактора, които биха могли да 
окажат значително влияние 
върху търсенето на газ и сле-
дователно върху цената му.

“ако “Голдман сакс” има 
надеждна информация, която 
да им позволи да прогнозират 
времето от сега до началото на 
следващата година, бих могъл 
да започна да вярвам в тези 
прогнози”, казва никълъс Гол-
дбърг. но това е много малко 
вероятно, тъй като “глобалното 
затопляне направи правенето на 
метеорологични прогнози още 
по-трудно, което от своя стра-
на прави по-несигурни всички 
очаквания за промените в цени-
те на газа”, добавя кристофър 
дент.

Дългосрочен проблем

да не говорим, че цената на 
втечнения природен газ може 
да варира поради фактори, ко-
ито нямат нищо общо с търсе-
нето и предлагането в европа. 
“ако по някаква причина азия 
се нуждае от повече втечнен 

газ, те ще предложат по-висока 
цена, за да осигурят нуждите си, 
което ще принуди европа да се 
съобрази с тези цени”, обяснява 
Брадшоу.

“Цената на газа е резултат 
от много по-сложна алхимия 
от това, което ни подсказват за-
ключенията в анализа на “Гол-
дман сакс”, изтъква експертът. 
той обаче не изключва възмож-
ността за сбъдването на този 
сценарий за драстичен спад на 
цените, но оценява “шансовете 
като твърде малки”.

освен това спадането на 
цените не е задължително пана-
цея за европейската икономика. 
“очевидно би било добре за по-
требителя, но не непременно за 
другите играчи в икономиката”, 
споделя майкъл Брадшоу. пър-
во, ако цените паднат драстич-
но, операторите на газови хра-
нилища ще преживеят много 
тежка зима, защото самите те 
ще са купили ценния въглево-
дород на високите цени от това 
лято.

след това “факторите, въз 
основа на които “Голдман 
сакс” прави изводите си за сри-
ва в търсенето, е учтив начин да 
се каже, че тази част от бизнеса, 
която се нуждае от газ (той не 
се използва само за производ-
ство на електричество, но също 
така и на торове, в химическата 
промишленост, в процеса на ра-
финиране) все едно вече не съ-
ществува”, подчертава майкъл 
Брадшоу.

но преди всичко трябва да 
се спомене, че “може да сме ус-
пели да се справим с доставките 
на газ за тази зима, но какво да 
кажем за следващите няколко 
години”, отбелязва никълъс 
Голдбърг. как ще успеем да 
запълним хранилищата следва-
щото лято, ако русия продъл-
жава да не доставя газ за ев-
ропа? всъщност “просто няма 
достатъчно втечнен природен 
газ на пазара, за да компенсира 
загубата на руските доставки”, 
добавя и майкъл Брадшоу.

с други думи, европа може 
би частично е решила пъзела с 
цените на енергията за тази го-
дина, но със сигурност не и този 
за зависимостта си от русия.

Превод Георги Саулов, 
Икономически живот

Алхимия за 
цените на газа

Доколкодостовернисамистериознитепрогнози
запоевтиняваненасиньотогориво
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n Г-н Алгафари, зачести-
ха случаите със залавяне на 
бежанци от Африка у нас, а 
като че ли мислехме, че вече 
не идват. На какво се дължи 
новата “вълна”, ако можем 
да я наречем така?

- да, можем да я наречем 
“вълна”, тъй като това, което 
става в света в момента, най-
вече икономическата криза, 
инфлацията, вдигането на 
цените, липсата на основни 
продукти като пшеница и др., 
създават глад. именно този 
глад кара хората да тръгнат.

те не тръгват, защото има 
война или други подобни съ-
бития. Но до някаква степен 
се оправдават с това и някои 
си измислят истории как джи-
хадисти, групировки ги карат 
да се борят от тяхно име. Но 
основната причина е гладът. 
и това ще продължава.

n А защо виждаме пре-
димно млади мъже да ид-
ват? Какво става с жените 
и децата, остават да гладу-
ват?

- основно става дума за 
хора, които идват от турция. 
Кой стигнал до турция - стиг-
нал. Но от там, да речем, до 
германия - сумата е около 
5000 евро на човек, да не кажа 
и повече.

по-добре е само мъжът 
да тръгне, да стигне донякъ-
де, дори България, да поиска 
тук статут на бежанец, да го 
получи и в момента, в който 
го получи, вече има право 
да подаде молба за събиране 
на семейството. в момента, 
в който одобрят събирането 
на семейството, той го кани, 
прибира си го от турция и 
така то може съвсем законно 
да влезе. реално погледна-
то - за много по-малко пари. 
ако жените и децата трябва 
да дойдат с трафикант, ще 
струва може би 10 000 евро, а 
така за 200 евро, ще ги вкара 
в България, всичките. затова 
тръгват първото мъжете. пък 
и жените и децата да не пре-
живяват това нещо по горите, 
пътищата...

n Как България да се 
справи с този проблем?

- Което и да е правител-
ството след изборите, трябва 
по някакъв начин да се пре-
бори с всичко това. защото, 
малко или много, България не 
може да поеме толкова голям 
натиск от турция. 

освен това масово, да не 
кажа 95% от тях, продължа-
ват директно за “заветната 
европа”, за запада. Уж по-
хубавия свят. Но вече много 
от тях установяват, че там не 
е нещо много по-различно от 
тук, в България. и вече дос-
та семейства - по-разумните, 
сирийците и иракчаните - ос-
тават. афганистанци, север-

ноафриканци - така са ги из-
лъгали, вярват на трафиканта, 
идват, продължават към за-
падна европа и не искат да 
слушат никой.

n Преди години журна-
листката Елена Йончева 
сигнализира за нередности 
при изграждането на огра-
дата на границата ни с 
Турция. Това много бързо се 
забрави...

- тя хубаво сигнализира, 
но същите сигнали сега са в 
пъти повече и няма кой да им 
обърне внимание. Надявам се, 
че правителството се е заело 
сериозно с този проблем.

Натискът на мигранти от 
турция ще се засили и ще 
продължава. редно е да се 
вземат спешни мерки, които 
да го спрат.

n В Западна Европа - осо-
бено в Италия, Испания, 
Франция, Великобритания 
- всеки ден спасяват миг-
ранти от удавяне. Понякога 
по стотина на ден. Това ли 
допринася крайнодесните 
популистки партии да ста-
ват все по-предпочитани 
от избирателите там?

- до някаква степен и това 
играе много важна роля в тези 
страни. защото при тях про-
блемът е вече доста серио-
зен. при нас - не чак толкова. 
Ние се считаме като държа-
ва-транзит. Нямаме толкова 
голям проблем с идващите в 
България, защото те влизат 
и излизат, 

при нас е преходът. Но в за-
падна европа това е нещо, 
което е открай време, и те са 
вдигнали ръце. 

отидете в италия и ще ги 
видите - пълно е с мигранти 
по улиците. продават чорапи, 
чанти, какво ли не. и държава-
та е вдигнала ръце. Ние, слава 
богу, не сме стигнали дотам. 
Но... пак предупреждавам - 
не е късно и нищо чудно, ако 
така продължава тази вълна, 
и това да се случи. т.е., ако 
се затвори изцяло границата 
към сърбия, това означава, че 
тези, които влизат от турция, 
ще остават тук. трябва да 
държим фронта сериозно на 
границата с турция.

n Излезе новината, че 
Гърция ще внесе предложе-

ние мигрантите, на които 
им е предоставено убежи-
ще, да работят поне 3 годи-
ни в съответната страна. 
Какво мислите по този въ-
прос и какви други решения 
могат да се намерят?

- това наистина е много 
добро решение, поне според 
моите преценки. по този на-
чин на тези, които влизат в 
България, ще им бъде осигу-
рена работа, преди да хукнат 
за германия, да работят там 
и да помагат за развитието на 
немската икономика. Ще по-
магат да развият българска-
та, която има голяма нужда 

от работна ръка.
противно на това, което 

се говори, че идват заради 
социалните помощи. Честно 
казано, масово идват да ра-
ботят. особено като говорим 
за сирийци и иракчани - те 
са работливи хора, искат да 
работят. това, което правя 
в момента, е да им създавам 
работни места, да изкарат ня-
кой лев и много от тях вече 
дори искат да останат в Бъл-
гария. Наистина имаме нуж-
да точно от такава работна 
ръка - в строителството, зе-
меделието, животновъдство-
то, навсякъде, където не се 
изисква толкова много зна-
нието на език.

от друга страна, афга-
нистанците са черна работ-
на ръка. Където да им дадеш 
работа - в земеделието или 
строителството, те не разби-
рат от нищо. масово стават 
за общи работници, но не по-
вече от това. дори и за такива 
трудно стават. ти му казваш 
какво трябва да направи, той 
седи и те гледа, и не разби-
ра. Нямат логично мислене. 
става въпрос за хлапета на 
15, 16 дори 20 години, които 
през живота си никога не са 
работили. затова масово бя-
гат в германия.

през последните няколко 
години там много се разви 
незаконната, черната ра-
ботна ръка. ако не се лъжа, 
преди година в България 
обсъждахме такъв случай с 
българи и румънци, работе-
щи при ужасни условия в ме-
сокомбинат - затворени, не 
могат да мърдат, да излизат 
от предприятието и... бяха 
нелегални. с афганистанците 
точно това се случва. изпра-
щат ги някъде из провинции-
те, работят в затворени пред-
приятия и общества и никой 
нищо не знае за тях.

Маждалгафари:

България е 
държава-транзит
гладътеосновнатапричиназамигрантската
кризаинапливанавсеповечебежанцикъмЕвропа,
казваизвестниятпреводачижурналист

МАЖД АЛГАФАРИ е български журналист и преводач от 
арабски произход. Роден е на 28 октомври 1967 г. в София. 
Син е на българка и сириец. Девет години е живял в Сирия. 
Известен е с преводаческата си дейност, заради което чес-
то е търсен за съдействие от институциите, занимаващи 
се проблеми, свързани с мигрантите.

При поредна акция около 400 мигранти бяха спасени вторник рано сутринта 
от испанската НПО “Оупън армс”. Те са бежанци от Египет, Сирия, Пакистан, 
Бангладеш, Етиопия, Сомалия и други

сниМкабта

“

“Натискът от Турция 
продължава и ще се засили. 
Трябва да държим сериозно 
фронта на границата”

Интервю на  
Таня ГЛухчЕвА
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АЛБЕНАВЕСКОВА,
народнапевица
КРЪСТЬОТРЕНДАФИЛОВ,
икономист,политик,бивш
министърназемеделието
МАРИАНАКАРАГЬОЗОВА-
ФИНКОВА,
конституционенсъдия
СТЕФАНКИТОВ,председател
наУСнаБългарската
федерацияпотениснамаса

актьорите от куклен те-

атър “весел” откриват своя 
25-и артистичен сезон с най-
новия си творчески проект - 
“приказка за теб, приказка за 
вас, приказка за всички нас”, 
финансиран от община ве-

лико търново по програмата 
“изкуство и култура”. само 
две седмици след закриване-

то на най-успешното издание 
на международния театра-

лен фестивал “лято, кукли 
и приятели”, организиран от 
театър “весел” и реализи-

ран с финансовата подкрепа 
на общината, любителите на 
изкуството отново се срещат 
с любими куклени герои. в 
дните до края на първия есе-

нен месец и през октомври 
куклениците, посредством 
проекта “приказка за теб, 
приказка за вас, приказка за 
всички нас”, ще се срещнат с 
новите си зрители в малки на-

селени места, с деца със сОп 
и деца, жертви на трафик или 

пострадали от насилие. 
Целта на проекта съвпада 

с част от целите на стратеги-

ята за развитие на културата 
на община велико търново 
2020-2030 г. - инициативи за 
образоване на публики, гаран-

тиране на достъп до култура 
и изкуства с фокус децата, 

младежите и уязвимите соци-

ални групи. важен елемент в 
проекта е партньорството с 
образователните институции, 
с институции, предоставящи 
социални услуги за деца, как-

то и приобщаването на хора 
в неравностойно положение. 
специфична цел е и обогатя-

ването на културния кален-

дар в малките населени места 
и подобряването на качество-

то на културния живот извън 
велико търново, където няма 
редовно представяне на теа-

трални постановки. 
друг акцент в новия теа-

трален сезон е проектът “съ-

ботни спектакли за семейна 
публика” на сцената на чи-

талище “искра” - дългого-

дишния и коректен партньор 
на театралите от старата сто-

лица. Още през октомври ще 
гостуват куклените театри от 
русе, пловдив, търговище и 
ямбол със своите най-нови 
премиерни представления.    

предстоят участия на те-

атър “весел” в международ-

ния куклен фестивал “Злат-

ният делфин” в морската ни 
столица, в международния 
театрален фестивал за детска 
и младежка публика “Забра-

нено за възрастни” в смолян 
и др. а през 2023 г. търнов-

ските актьори ще поканят 
своите почитатели на рожде-

ния си ден - 25 години с теа-

тър “весел”.

Община левски и НЧ “Георги парцалев - 1901” канят 
на грандиозния спектакъл “Осмото чудо” на Националния 
фолклорен ансамбъл “Българе” на 22 септември от 19,30 ч., 
с който ще бъде официално открит летният театър в град 
левски.

събитието е част от дарителската кампания  на община 
левски за изграждане на скулптурна композиция на Георги 
парцалев, дончо Цончев и Григор вачков - емблематични 
творци, оставили трайна следа в духовното ни пространство, 
в българската и световната култура с уникалния си талант и 
човешко обаяние. 

Благородната кауза на събитието обяви любка алексан-

дрова, председател на ик и кмет на община левски. Община 
левски благодари на всички, които подкрепиха и ще под-

крепят на 22 септември създаването на скулптурната ком-

позиция “Земляците” в памет на обичаните от поколения 
българи воини на духа.

15-годишната диана Чаушева е голе-

мият победител в международния кон-

курс за млади музиканти “концертино 
прага” - 2022. конкурсът е за музикан-

ти до 18 години и се организира всяка 
година от Чешкото радио в партньор-

ство с еврорадио. БНр е продуцент на 
записите, с които българските изпълни-

тели участват в първия тур на конкурса, 
научи дума от Николета еленкова.

в 56-ото издание на “концертино 
прага” младата българска цигуларка 
диана Чаушева получи първа награда, 

наградата на европейската асоциация 
на музикалните състезания за младе-

жи (EMCY), наградата на Чешкото 
радио и наградата на публиката. тези 
призове включват стипендия за по-на-

татъшно обучение и професионално 
развитие за диана Чаушева и възмож-

ност за реализация на аудиозаписи за 
Чешкото радио.

до финалния тур на конкурса дос-

тигна и 16-годишният пианист виктор 
вичев, който получи почетен диплом 
първа степен. двамата музиканти са 

сред най-изтъкнатите млади български 
дарования в областта на класическата 
музика и имат многобройни концерти 
и отличия у нас и в чужбина. техните 
изяви в Чехия продължават с концерти 
в различни градове в рамките на Южно-

бохемския фестивал.

Душан Милич ще представи 
филма си „Мрак” в пет града

Познатият 
на българската 
публика сръбски 
режисьор Душан 
Милич ще пред-
стави лично най-
новия си филм 
“Мрак” (награда 
на публиката в 
Триест и на “Со-
фия филм фест” 
на брега в Бургас) 
в пет града у нас. 
Премиерата е 
на 21 септември 
от 20 ч. в Дома 
на киното в Со-
фия. Следват Перник (22 септември, 
19 ч., кино “Синеленд”), участие на 
фестивала “Златната роза” във Ва-
рна (24 септември, 18 ч., ФКЦ), Вели-
ко Търново (25 септември, 19 ч., кино 
“Синеленд”) и Габрово (26 септември, 
19 ч., кино “Синеленд”). “Мрак” е 
копродукция на Сърбия, Дания, Ита-
лия, България (РФФ Интернешънъл 
- Стефан Китанов, Мира Сталева) и 
Гърция с подкрепата на ИА “Национа-
лен филмов център” и “Евроимаж”. 
В главните роли са Даница Чурчич, 
Славко Щимац, Миона Илов. Българ-
ският екип включва оператора Кирил 
Проданов, асистент-оператора Делян 
Георгиев, гримьорката Петя Симео-
нова, осветителите Пламен Соклев и 
Димитър Петров, фотографката Яна 
Лозева. “Мрак” тръгва в българските 
киносалони от 23 септември. Разпро-
странява “Арт фест” с подкрепата 
на ИА НФЦ.

Всеки четвъртък гледаме 
„Музика безкрай” 

В началото на новия програмен 
сезон на БНТ, на 22 септември, се 
завръща шоуто “Музика безкрай”. 
Всеки четвъртък от 21 ч. зрителите 
ще могат да се насладят на любими 
български поп и рок звезди, които ще 
изпеят най-големите си хитове, пре-
върнали се в песни-легенди. Хитовите 
и незабравими музикални предложения 
ще бъдат поднесени от Богдан Томов, 
а обичани имена на родната музикал-
на сцена ще гостуват в студиото. В 
първия епизод ще видим пънк иконата 
Милена Славова и поп певицата Цвети 
Радойчева. Ще се насладим и на дина-
мичните танци на балет “Веда Джу-
ниър” и темпераментните изпълнения 
на Камелия Воче.

СнимкаБнТ

СнимкаStaSa
Bukumirovic

Душан Милич

С „Приказка за теб...” 
започва новият сезон 
в Театър „Весел”
Великотърновскитеактьорищепразнуват
през2023г.25годиниотсъздаванетонатрупата

СнимкаТеаТър“ВеСел”

Откриват Летния театър в град Левски 
със спектакъл на ансамбъл „Българе”

СнимкаkhalilBaalBaki

Диана Чаушева е големият 
победител в конкурса 
„Концертино Прага”
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Боби михайлов се размеч-
та за еврофинал в България. 
председателят на БФс смята, 
че това ще стане факт до ня-
колко години. той разкри, че 
ще кандидатстват такъв мач 
да се играе в пловдив - на ст. 
“Христо Ботев” или “Локомо-
тив”. третата опция е ст. “ва-
рна”, който е още по-далеч от 
дострояване. пловдивските 
арени вероятно ще бъдат за-
вършени догодина. пробле-
мен е стадионът на Ботев, за 
когото липсват пари за при-
ключване на строежа. 

За да бъде избран някой 
стадион от УеФа за финал, 
той трябва да е лицензиран с 
поне 4 звезди. решението за 
домакинство се взема около го-
дина по-рано, т.е. до пролетта 
на 2023 г. в България трябва да 
има сертифициран стадион, за 
да може той да кандидатства за 
голям мач през май 2024 г. по 
тази причина най-рано бихме 
получили подобна възможност 
за мач през 2025 г.

“Няма футболен съюз в 
света, който да е направил ста-
дион. това е работа на държа-
вата. да се надяваме до една-
две години да има стадион, с 
който да можем да участваме и 
да мога да докарам тук финал 
за суперкупа или Лига на Кон-
федерациите (б.а. Конферен-
циите). Футболът е най-попу-
лярният спорт, в по-голямата 
му част е професионален, но 
липсва голяма инфраструк-
тура към момента”, обяви 
михайлов, след като откри 
тренировъчен терен в елин 
пелин, направен със средства 
на БФс. парите всъщност са 
от ФиФа и УеФа.

михайлов обеща големи 
празненства догодина, когато 
ще се чества един век органи-
зиран футбол в България. той 
обясни, че е имало покана за 
контрола с аржентина в со-
фия, но датата е съвпадала с 
предстоящите мачове за Ли-
гата на нациите - с Гибралтар 
в петък и северна македония 

в понеделник. сега се пре-
говаря за приятелски мач с 
Германия. паралелно заради 
слабите резултати на нацио-
налите са им спрени парите за 
повиквателните.

“догодина ще поканим 
всички европейски федерации, 

всички големи шефове във 
футбола. трябва да намерим 
дата на ФиФа за мач с Герма-
ния по случая”, каза той.

михайлов изрази огромно-
то си удовлетворение от ка-
чеството на шампионата в efbet 
Лига.

“според мен първенството 
е интересно. Форматът е добър. 
има голяма конкуренция, яки 
мачове. много хубав мач се 
получи между Левски и ЦсКа 
(2:0), гледах го. доволен съм 
от поведението на публиката”, 
допълни шефът на БФс.

СнимкаБФС

Шефът на БФС Боби Михайлов и вицето му Емо Костадинов  
откриха футболна площадка в Елин Пелин

Феновете събраха 6,5 
млн. лв. за “сините”. прихо-
дите от кампанията “Левски 
е вечен” счупиха всички до-
сегашни цифри. На старта й 
през февруари от “Герена” 
си поставиха цел да съби-
рат по 150 000 лв. на месец. 
това означава, че първона-
чалните очаквания вече са 
надхвърлени солидно.

“Нейно величество, 
“синята” публика, продъл-
жава да е в конкуренция 
единствено със себе си. 
привържениците заложи-
ха сами високи стандарти, 
които не спират да след-
ват, и след всеки изминал 
мач доказват своята доми-
нация по трибуните”, на-
писаха от Левски.

в тази сума не вли-
зат приходите от мача с 
ЦсКа (2:0), за който на 
Националния стадион вля-
зоха над 22 000 души. от 
“тодорини кукли” допъл-
ниха, че продадените або-
наментни карти са 5552, а 
целта е 6000.

Благотворителен мач за 
пострадалите от наводнени-

ята в Карлово ще се изиграе 
между Левски и местния 
Левски Карлово. срещата 
ще е в неделя от 16 часа в 
“родния град на нашия па-
трон”. всички приходи ще 
отидат в помощ на постра-
далите от наводненията. от 
“Герена” пускат и виртуал-
ни билети - така всеки може 
да помогне.

още двама футболисти от нацио-
налния отбор на република северна 
македония, които бяха включени в 
списъка за предстоящите мачове с 
Грузия и България в Лигата на на-
циите, отпаднаха заради контузии. 
така проблемите пред селекционера 
Благоя милевски се увеличиха, след 
като още през миналата седмица ста-
на ясно, че ще липсват и други основ-
ни играчи.

Новите контузени са капитанът 
стефан ристовски и ариян адеми от 
динамо Загреб, и валон етеми от ис-
танбулспор, а преди това се разбра, 
че треньорът няма да разчита и на 
крилото на английския Бърнли дарко 
Чурлинов. 

северномакедонците се събраха 
на лагер в спортния център “петър 
милошевски”. в петък те гостуват на 
лидера в Група с Грузия в тбилиси, 
а в понеделник приемат България в 
скопие.

“всеки път, когато се връщаш у 
дома, за да играеш за националния 
отбор, се чувстваш добре. отиваме да 
изиграем два добри мача. Най-напред 
заминаваме за Грузия, където трябва 
да направим един силен мач, а след 
това да чакаме и добри новини от Ги-

бралтар, където гостува Грузия. Що 
се отнася до мача с България, вероят-
но се смята, че това е повече от един 
футболен мач. Но ние сме концен-

трирани само върху футбола. моти-
вирани сме да вземем максималното 
и от двата мача”, каза вратарят столе 
димитриевски.

Снимкаsportmedia.mk

Селекционерът Благоя Милевски се включи  
в първата тренировка на северномакедонците

БългарияредиконтроласГермания

Феновете събраха 6,5 млн. лв. за Левски

Контузии в отбора на Северна Македония

Гледайте

ТЕниС
по Макс спорт 1
15.00 Турнир в Мец (мъже)

по Макс спорт 1
21.30 и 3.30 
Турнир в Сан Диего (мъже)
по Евроспорт 1
КолоЕзДЕнЕ
7.10 СП в Уолонгонг

по ДиеМа спорт 2
БаСКЕТБол, СП за жени
4.30 СаЩ - Белгия

Гледайте

орел ще свири мача  
с Гибралтар

Чешкият съдия Павел орел ще 
свири срещата от лигата на нациите 
между България и Гибралтар. Двубо-
ят е в петък от 21,45 ч. на “Хювефар-
ма арена” в Разград. Помощници на 
33-годишния чех ще бъдат сънарод-
ниците му Камил Хайек и Ян Патак, а 
четвърти съдия е Ян Петрик. 

режат русия  
и за евро 2024

националният отбор на Русия 
няма да участва в квалификациите 
за Евро 2024 в Германия. Прези-
дентът на Футболната асоциация 
на Украйна (ФаУ) андрей Павелко 
твърди, че УЕФа вече е взела това 
решение. Самият той е член на 
управата на европейския футбол. 
“Руснаците просто няма за какво 
да се готвят. Както поискахме, Ру-
сия няма да присъства на жребия за 
квалификациите, който ще се тегли 
на 9 октомври във Франкфурт”, 
обяви Павелко. 

Боби иска еврофинал 
в Пловдив
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05.55 денятзапочва -сутрешен
блоксХристинаХристова
исимеониванов

09.00посветаиунас
09.05 денятзапочва -сутрешен

блоксХристинаХристова
исимеониванов

09.20 100%будни
11.00 Култура.бГ
12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последният печели - за-

бавно-познавателношоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “пакостникът чорапчо” -

анимационенфилм
14.30 “Тренк, малкият рицар” -

анимационенфилм
15.00 “анн с двойно “н” 2 - тв

филм/2епизод/
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 парламентарни избори

2022:диспути
17.00 българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя-коментарно

предаване
19.00последниятпечели-забав-

но-познавателношоу
20.00 посветаиунас
20.30 Гласоветенабългария
21.00 бнТпредставя-всекиима

своябог-василмихайлов
22.00 “азимоитежени”-твфилм

/4епизод/(14)
23.00 посветаиунас
23.25 банско джаз фестивал

2022:Arifa/нидерландия/
00.25 100%будни/п/
02.00 Култура.бГ/п/
03.00 малкиистории/п/
03.15 олтаритенабългария
03.25 “анн с двойно “н” 2 - тв

филм/2епизод/п/
04.10 посветаиунас/пот20.00ч./
04.40 българияв60минутисма-

рианавекилска/п/
05.40 “ада-пазителкатанахра-

на”-детскитвфилм

00.10“нашиятследобедсбсТв”
/п/

01.20“обществоикултура”/п/
02.15“Заисториятасвободно”/п/
03.10“студиоикономика”/п/
04.10“думатаеваша”/п/
05.10документаленфилм
05.40“нашиятследобедсбсТв”

/п/
06.50музикаленантракт
07.30документаленфилм
08.00“студиоикономика”/п/
09.00“Заисториятасвободно”/п/
10.00Твпазар
10.15“актуалноотденя”/п/
11.00Твпазар
11.15музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10Твпазар
12.30новини
12.45“обществоикултура”/п/
13.45Твпазар
14.00“нашиятследобедсбсТв”
15.30новини
16.00документаленфилм
16.30 “думата е ваша” - открита

линия
17.30Твпазар
17.45музикаленантракт
18.10Твпазар
18.30новини-централнаемисия
19.15“предизборностудио”
20.15документаленфилм
21.00“студиоикономика”/п/
22.00 новини - централна еми-

сия/п/
22.30“предизборностудио”е/п/
23.30“Заисториятасвободно”/п/

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”
13.20 “стани богат” /п./ - куиз

шоу
14.20 “ШоутонаниколаосЦити-

ридис”/п./
15.00“лекарвпланината”-сери-

ал,с.15еп.15
16.00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стичнопредаванесводещ
Цветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилбилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.26

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “прокуратурачикаго” - се-
риал,eп.12

00.30 “домашенарест” - сериал,
с.3еп.14

00.50“Катонакино”-предаване
закино

01.00“революцияZ:секс,лъжии
музика”-сериал,еп.4

02.00bTVновините/п./
02.30“предиобед”/п./-токшоу
05.00“лицевлице”/п./

05.35Телеканал“доброутро”

09.00новини/съссубтитри/

09.20“антиФейк”

09.55“живейздравословно!”

10.45информационенканал

12.00новини/съссубтитри/

12.15информационенканал

15.00новини/съссубтитри/

15.15информационенканал

18.00 вечерни новини /със суб-

титри/

18.20информационенканал

21.00 “време” - информационна

програма

21.45“мосгаз.делономер8:Ка-

панът”-еп.7

22.45“Голяматаигра”-твшоу

23.45информационенканал

01.15“мъжко/женско”

02.05“вдействителност”-твшоу

02.55“некаговорят”-токшоу

04.00 “време” - информационна

програма

04.45“мосгаз.делономер8:Ка-

панът”-еп.7

православенкалендар

хороскоп

рак

Трябва да се усмихвате 
колкото може повече и 
по-широко, и то не само 
на своя любим човек.

телец

Очертават се емоционал-
ни кризи и отношенията 
зациклят. Възможни са 
нежелани присъствия.

лъв

Всичко ще се подрежда 
успешно. Ще постигате 
успехи, макар че нищо 
няма да предприемате.

БлИЗНацИ

Никой не е казвал, че лю-
бовта е букет от две ду-
зини рози. Никога не се 
отчайвайте обаче.

дева

Денят е благоприятен за 
отдих и отдалечаване от 
проблемите. Иска ви се да 
се усамотите.

веЗНИ

Причини за безпокойство 
няма, набележете си нова 
цел и работете спокойно 
за постигането й.

коЗИрог

Денят е подходящ, за да 
разширите своя кръг от 
познати. Може би е време 
за нова стъпка.

скорпИоН

Очакват ви радостни 
открития и попадения в 
личния живот. Всичко се 
оказва толкова просто.

водолей

Няма да има нищо при-
теснително в това, че ще 
поискате да балансирате. 
Успокойте душата си. 

стрелец

Преоценете своите въз-
гледи за общуване с люби-
мия и премахнете всичко, 
което ви пречи.

рИБИ

Да се промени миналото е 
невъзможно. Трябва да го 
приемете и да свикнете с 
него. Внимавайте.

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

17
oC 16

oC 17
oC 19

oC

слабдъжд
овеН

Ако сте недоволни от ра-
ботата и убедени, че заслу-
жавате нещо по-достой-
но, направете промяна.

св.апостолкодратнаписалблестящи
съчинениявзащитанахристиянството

св.апостолКодратбилученикнанякои
от апостолите, преки ученици на Господа
иисуса Христа. бил поставен за епископ
в атина на мястото на мъченически заги-
налия атински епископ св. публий. пропо-
вядвалсловотобожиенай-вечеватинаив
малоазийския град магнезия. подир много
апостолски трудове и страдания в 130 г.
св.Кодратпретърпялмъченическасмъртза
вяратавГосподаиисусаХристаибилпогре-
банвмагнезия.

Този доблестен апостолски ученик е
известенощеикатоапологет,защитникна
християнскотоучение.в126г.тойнаписал
такаваблестящаапологиянахристиянство-
то,чеимператорадриан,катояпрочел,из-
далуказданебъдеосъжданникойотхрис-
тиянитесамозатова,чеизповядвалвярата
в Христа, без доказателства, че е извър-
шил някакви престъпления. апологията на
св. Кодрат е изгубена. За нея споменава
църковниятписателевсевийКесарийски.

втовасисъчинениесв.Кодратдоказва
истинатазабожественотопратеничествона
Христа спасителя, като сочи извършените
отнегочудесниизцеляваниянаболниивъз-
кресявания на мъртви. Той пише: “делата
нанашияспасителможехадасевидятпо
всяковреме,защототебяхадействителни.
излекуванитеивъзкръсналитесабиливиж-
дани не само тогава, когато са били изце-
ленииликогатосабиливъзкръснали.Теса
живеели след това доста дълго време - не
само през време на земния живот на спа-

сителя, но и подир неговата смърт. някои
от тяхдоживяхадоридонашевреме.”Тия
думипревеждацърковниятписателисторик
евсевий Кесарийски. Те са малко на брой,
нопритежаватголямастойност.

Запазилосеедругоедносъчинениена
св.апостолКодрат-“посланиедодиогнет”.
диогнет е бил образован езичник, който
искалдаузнаевкаквосесъстоивяратана
християните.втовапосланиетозибележит
апостолски ученик е писал за живота на
християнитеследното: “Тесавплът,ноне
живеятспоредщениятанаплътта.намират
се на земята, но са граждани на небето.
подчиняват се на установените закони, но
съссвояживотпревъзхождатсамитезако-
ни.Теобичатвсички.”

светите епископи Исакий и Мелетий
учели народа на божествените духовни
слова

преподобнитеиблагочестивинашиотци
исакийимелетийбилиепископинаХристо-
ватаЦърква.идваматаизпълнявалиеднои

същосветителскослужениеисеотличавали
сбогобоязливостихристиянскидобродете-
ли. Тяхно непрестанно дело било да учат
народанабожественитедуховнисловаида
ходят по божиите заповеди. и двамата се
отличавалисблаготворителност,раздавали
имуществотосинабеднитеисесмилявали
надтях,катозаедносвещественияхлябги
насищалиисдуховенхляб-поученияиду-
шеполезнинаставления.съссвояживотте
заслужилидарначудотворствоипочинали
в мир на старост в различни години, но в
единисъщиден.

Църкватапочитана21септемврисв.ап.кодрат.св.ИсакийиМелетий,еп.кипърски(отданиенавъздвижение)
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лавини.Апели.Ос.Тат.Балан/Александър/.

Теми.Пир.Кетон.Рал /Фьодор/.Пелин.Виган /
Хануш/.Ванилия.Алан.Пилор.Ке/Шарл/.Бигор.
Серен.Рев.Рат.Риган.Мале.Вир.Паваж.Код.
Талес. Батак. Калитин /Павел/. Минорат. Арон.
Динар.Ро.Барон.ДеГол/Шарл/.“МАВ”.Рил.Ма-
дам.Тиса.лен.Палач.Бах/Йохан/.Ситал.Тенор.
Кипарис.Коневец.Один.Порив.Бе.Кина.Ела-
тит.Нун.Мито.Аса.Одеса.

отвЕСно:
Патица. Ирина. Арени. Им. Вар. Нагар. ла-

рин /Борис/. “Пони”. Кит. Пилот. Тирол. Садат /
Ануар/. Келар. Патон /Борис/. Пири. Зибелин.
Ралин/Радой/.Матине.Атия.Сивен.“Далас”.ла.
Балон.Пегас.Дедал.Пас.“ПАН”.Вираж.Мигач.
Кота.Ден.Бином.Тори.“Ритон”.Канал.“Бенито”.
Питагор. Мотор. Танев /лъчезар/. Елам. Радар.
Михов/Михо/.Не.Дом.Никел.Карас.Ребус.Син.
Ревер.Товар.цена.
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Уважаемичитатели!Вестник“ДУМА”
сеприсъединявакъмобщитеусилияна
ръководствотонаБСПвинформацион-
ната кампания за гласуването с маши-
ни. На вашето внимание представяме

разяснителна схема как се гласува с
машините.

Първатастъпкаедасерегистрирате
в СИК. От представител на комисията
получаватекартасчип.Отиватеприма-

шината,поставятекартатасчипанаго-
ревслота(специалнияотворвдолната
част)инатискате,докатощракне.

Следтовапростоследвайтесхемата,
представенапо-долу.


